
1

Skyttertinget 2013   •   Oppdal

Protokoll

Omslag protokoll.indd   1 29.10.13   11:06





 

 

Skyttertinget 2013 

Protokoll     

Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Rica 
Skifer Hotell Lørdag 3. august kl. 08:30 

 

 

Norges Skytterstyre: 

Olav K. Vaaje, president 

Henning Ivarrud, visepresident 

Jan Åge Gjerstad, styremedlem 

Jens Sverre Knutsen, styremedlem 

Oddbjørn Meland, styremedlem 

Heidi Skaug, styremedlem 

Olav Johan Lystad, styremedlem, leder DFSU 

Kristin Lund, styremedlem, GIHV 

 

 

Administrasjonen: 

Jarle Tvinnereim, generalsekretær 

Terje Vestvik, ass. generalsekretær  

Tor Isak Laugen, økonomisjef 

 

 

Møtedirigenter: 

Inge Hoff 
Svein Furuseth 
 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skyttersamlagenes representanter: 
1. Agder:  Steinar Paulsen 
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28. Rana:  Jørn Sandstedt 
29. Ringerike:  Øivind Kjøll 
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32. Salten:  Bjørn Skoglund 
34. Sogn Indre:  Bengt Næss 
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36. Solør:  Per Kristian Lønhøiden 
37. Sunnfjord:  Christian Rekkedal 
38. Sunnhordland:  Ole Bennæs 
39. Sunnmør:  Frank Sve (fritak i sak 13‐19) 
40. Søre Sunnmøre:  Line Homberset 
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46. Vesterålen:  Torben Knudsen 
47. Vest‐Finnmark:  Tor Inge Mathisen 
48. Vestfold:  Tom Knudsen 
49. Vest‐Telemark:  Steinar L. Mandt 
50. Østerdal:  Odd Køhl 
51. Østfold:  Oddvar Andersen 
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Sak 1: Skyttertingets konstituering 

Presidenten i Norges Skytterstyre, Olav K. Vaaje, ønsket velkommen til Oppdal og det 115. ordinære 
Skytterting.  Presidenten ba på vegne av DFS om Skyttertingets godkjennelse til å sende 
hilsningstelegram til vår høye beskytter, Kong Harald V. Forsamlingen sang deretter Kongesangen.  
Skyttertinget mintes deretter de av våre skyttervenner som har gått bort siden forrige Skytterting 
med ett minutts stillhet. 

Presidenten overlot så ordet til Skyttertingets dirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth.  Skyttertingets 
sekretær, Tor Isak Laugen foretok opprop.  Ved opprop var 48 skyttersamlag representert.  
Assisterende generalsekretær, Terje Vestvik, ble permittert for å følge Landsskytterstevnet fra 
arenaen og økonomisjef Tor Isak Laugen overtok assisterende generalsekretærs rettigheter og plikter 
på Skyttertinget. 

Innkalling og saksliste ble deretter godkjent.  Det kom forespørsel fra representantene fra Hardanger 
og Voss og Sunnfjord om talerett for søkerne på LS 2017.  Dette ble innvilget. 

Til tellekorps ble valgt Bengt Næss og Hall Midthun.  Til å underskrive protokollen ble Jørn Sandstedt 
og Øivind Kjøll valgt. 

Presidenten holdt deretter sin tale til Skyttertinget. 

Følgende hilste til Skyttertinget: 
‐ Jan Tore Berg‐Knutsen på vegne av Norges Skytterforbund. 
‐ Viggo Hansen på vegne av NROF. 
‐ Monica Mattson på vegne av Folk og Forsvar. 
‐ Jorodd Asphjell på vegne av Norges Idrettsforbund. 
‐ Jan Rogstad på vegne av Støtt våre soldater. 
‐ May Britt Nordli på vegne av Landsrådet for HV. 

 

Sak 2: Norges Skytterstyres årsmelding 2012 

Årboka for 2012 med Norges Skytterstyres årsmelding var på forhånd sendt ut til 
skyttertingsrepresentantene. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Årsmeldingen for 2012 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak:  

Årsmelding for 2012 godkjennes. 

Olav K. Vaaje redegjorde. 

Vedtak: 
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt. 



 

 

Sak 3: Årsregnskap for 2012 med årsberetning   

Årsregnskap med årsberetning følger som vedlegg til protokollen. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Regnskap og årsberetning for private og offentlige midler for 2012 godkjennes.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Jan Åge Gjerstad redegjorde. 

Vedtak: 
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt. 

 

Sak 4: Søknad om tildeling av LS 2017 

Skyttertinget 2012 vedtok en turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Vestlandet landsdel 
i 2017. Det foreligger to søkere om å arrangere LS 2017 fra hhv. Førde skyttarlag og Voss skyttarlag.  

Drøfting 
Denne drøfting tar utgangspunkt i søknader fremmet om å arrangere Landsskytterstevnet, og 
søkernes beskrivelser av de lokale forhold og de planer som er skissert for stevnet. Representanter 
for Skytterkontoret har i tillegg gjennomført møte og foretatt nødvendige avklaringer for å bedre 
kunne vurdere søkerne opp mot hverandre. Utover dette er søkerne orientert om hvilke oppgaver, 
pålegg og gjøremål man ser for seg at arrangører skal stå for i forbindelse med innføring av 
elektronisk målmateriell i feltskytingene.  

Forpliktende årsmøtevedtak i skytterlaget 
Begge søkere har bekreftet å ha et formelt årsmøtevedtak om å søke LS. 

Tilsagn om offentlig støtte 
Begge søkere har dokumentert støtte fra kommune og fylke.  

Samarbeid om stevnet 
Førde: Planlegger med forpliktende samarbeid med flere naboskytterlag. Har dokumentert støtte fra 
Førde Industri og Næringssamskipnad om tilrettelegging og samarbeid. 

Voss: Planlegger samarbeid med lokale skytterlag, idrettslag og foreninger. 
Begge arrangører forutsetter støtte fra Forsvaret til gjennomføring av stevnet iht. avtale mellom 
Forsvaret og DFS: 

 

 



 

 

Skyteteknisk 
Førde (Førde skytterstadion): 

 200m bane med 43 skiver.  
 100m 25 skiver. 
 Grovfeltskytingen gjennomføres i Vasslia, 1600m fra skytterstadion. Opprop i Førde sentrum 

med buss til feltområdet.  
 Stang/felthurtig gjennomføres etter grovfeltrunden i Vasslia. 
 Finfelt arrangeres i tilknyting til Skytterstadion. 
 Finale Stang‐ og Felthurtigskyting i umiddelbar tilknytning til skytterstadion. 

 
Voss (Skjerve skytebane): 

 200m bane med 50 skiver.  
 100m 25 skiver. 
 Grovfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med kort avstand 

seg imellom. 
 Finfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med kort avstand seg 

imellom. 
 Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena, etter grovfeltrunden. 
 Finale Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena. 

 
Arena 
Førde: Førde skytterstadion er en kompakt og intim arena som ligger ca 8 km fra Førde sentrum. 
Arenaområdet ble utvidet til LS i 2008, men er fortsatt relativt begrenset. Det er utbyggingsplaner for 
området som kan gi en viss utvidelse av selve arenaen. 

Voss: Skjerve skytebane er en svært romslig arena ca 8 km fra Voss sentrum. Arenaområdet er mer 
enn tilstrekkelig for et LS etter dagens modell.  

Trafikk og parkering 
Førde: Parkeringskapasitet ca 1500 personbiler ved arena. Ved behov settes opp buss fra Førde. En 
mulig utvidelse av et tilliggende motorsenter kan gi betydelig bedre parkeringskapasitet til 2017.  

Voss: Parkeringskapasitet ca 2000 personbiler ved arena. Ca 750m fra arena tilrettelegges med 
ytterligere inntil 3000 plasser.  

Innkvartering 
Førde: To store hotell i Førde med god kapasitet. Skyttercamp på tilgjengelige områder i Førde 
sentrum med tilgang til strøm. Kapasitet er uavklart pga. restriksjoner for bruk av uteområder ved 
skoler der det er lagt kunstdekke. Det planlegges med mobile toalettbrakker og bruk av to store 
dusjanlegg i sentrum. Det er i tillegg betydelige overnattingsmuligheter ved campingplasser etc. i 
kommunen og i nabokommunene. 

Voss: Skyttercamp med kapasitet til 2000 enheter i Bømoen med tilgang til strøm. Voss har i tillegg 
kapasitet på ca 4000 sengeplasser for tilreisende, inkludert 3 hotell i sentrum. Innkvartering vil skje i 
samarbeid med Destinasjon Voss.  

 



 

 

Fritidstilbud 
Førde: Førde er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. I tillegg finnes et godt 
opplevelses‐ og kulturtilbud. Det er i tillegg gode muligheter for friluftsaktiviteter og 
naturopplevelser. 

Voss: Voss er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. Det er i tillegg gode 
muligheter for friluftsaktiviteter og naturopplevelser, flere av disse kommersielt tilrettelagt for 
tilreisende.  

Infrastruktur i regionen 
Førde: Førde ligger sentralt i Sogn og Fjordane med E 39 som en sentral samferdselsåre gjennom 
byen. Nærmeste flyplass er Førde lufthavn Bringeland. Førde by har en handelsstand som er i stand 
til å betjene 20 000 tilreisende. LS konseptet til Førde er vel utprøvd og tilfredsstiller kravene til en 
arrangør på en god måte. 

Voss: Voss er et trafikknutepunkt på Vestlandet. Nærmeste flyplass er Flesland/Bergen. Voss har en 
handelsstand som er i stand til å betjene 20 000 tilreisende. Kapasitet, kompakthet og arena gir svært 
gode betingelser for å betjene skyttere og publikum på en meget god måte.  

Teknisk vurdering 
En totalvurdering av søkerne satt opp mot hverandre går i favør av Voss. Dette begrunnet i bedre 
skivekapasitet på 200m, skyttercampens kapasitet og nærhet til hovedarena, samt hovedarenaens 
utforming. Imidlertid er feltområdet på Voss så begrenset at det kan by på utfordringer, noe som er 
mer ideelt i Førde.  

Denne konklusjon legger til grunn at det er likegyldig for Forsvaret hvem av søkerne som tildeles 
Landsskytterstevnet. Skyttercampen er for mange skytterfamilier en svært viktig del av LS 
opplevelsen, der sosial omgang med skyttervenner gjerne pleies mer her enn gjennom hele resten av 
året. Kapasitet og nærhet til hovedarena teller slik sett i Voss sin favør.  

Videre teller det i Voss sin favør at de har 50 skiver på 200m, mot Førde sine 43. Eksempelvis var det 
45 samlag som stilte lag i samlagsskytingen i 2012. Redusert skivekapasitet vil utover å kunne være 
en utfordring i samlagsskytingen, i tillegg gi en generelt dårligere kapasitet i den innledende skyting, 
samt redusert antall deltakere i lagskytingen.  

Førde har mulighet for større variasjon på grovfeltskytingen, men får ekstra transportbehov når 
feltskytingen ligger et stykke fra hovedarena. I Voss er området som skal benyttes til grovfelt, finfelt, 
stang og felthurtig så begrenset og tett opp til hverandre at det byr på visse utfordringer med 
eksempelvis ideell plassering av hold og støy fra nabostandplasser. Ved å bruke 100m på 
minneskyting blir det likevel rimelig god variasjon på feltholdene. Slik planen er nå vil Stang‐ og 
felthurtigskyting gjennomføres etter grovfeltrunden både i Førde og Voss.  

Politisk vurdering 
Det er ingen tvil om at begge søkerne er svært kapable til å arrangere vellykkede landsskytterstevner. 
Derfor vil valg av arrangør være vel så mye basert på politiske avveininger, som rammebetingelser og 
generell evne til å gjennomføre et slikt stevne. Totalt sett tilbyr Voss det beste stevnekonseptet, men 
det kan i dette bildet være politiske hensyn som veier vel så tungt, jfr. også debatten på fjorårets 
Skytterting om tildeling av LS 2016. 

Gjennom langtidsplanen er det vedtatt et mål om å øke deltakelsen på LS ved å tilby skyttere med 
familier sportslige og utenomsportslige opplevelser som gjør LS uunnværlig. Voss som arrangørsted 



 

 

vil i litt bedre grad enn Førde understøtte denne målsetning, ved at de kan tilby den beste 
opplevelsen gjennom et topp moderne og storslått anlegg med nærhet til en skyttercamp med stor 
kapasitet. Angående det utenomsportslige tilbud stiller søkerne relativt likt i hva de kan tilby.  

Skal langtidsplanen være et troverdig og langsiktig styringsverktøy må de føringer og ambisjoner som 
her er forankret legges til grunn og gis tyngde. Dette kan man selvsagt velge å sette litt til side 
gjennom å ta inn ytterligere politiske vurderinger rundt eksempelvis: 

 Viktigheten av å ha flere arenaer/arrangører i samme landsdel/større fleksibilitet 
 Synergieffekt av å arrangere LS gjennom markedsføring, politikerkontakt, prege regionen, 

næringsliv, styrke skyttersaken lokalt 
 Hvor ofte klarer man å arrangere LS på samme sted 
 Gjenbruk av utbygging, infrastruktur og kompetanse – kostnadsbegrensning 

 
Ovenstående politiske vurderinger tilligger det Norges Skytterstyre og Skyttertinget å vektlegge. I 
forhold til de rent faglige og infrastrukturmessige kriterier vil imidlertid administrasjonen anbefale at 
Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet i 2017. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i arrangøravtalen 
og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende støtte til LS 
for perioden 2011 – 2020. 

Oddbjørn Meland foreslo følgende: 
Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet 2017. 
For øvrig som administrasjonens forslag. 

Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland og Knutsen stemte for Meland sitt forslag, mens Ivarrud, Lund, Lystad og 
Skaug stemte for administrasjonens forslag. Melands forslag vedtatt med 4 mot 4 stemmer der 
presidentens dobbeltstemme avgjorde Skytterstyrets innstilling. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017.  

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i arrangøravtalen 
og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende støtte til LS 
for perioden 2011 – 2020. 

Førde skyttarlag og Voss skyttarlag presenterte sine respektive søknader. 

Jens Sverre Knutsen redegjorde for styrets innstilling. 



 

 

Heidi Skaug fremmet forslag om at Voss skyttarlag tildeles LS med de samme betingelsene som for 
Førde, og redegjorde for styrets mindretall.  

Følgende hadde deretter ordet: 
Fossmo, Sve, Reksten, Åsen, Rekkedal, Refsethås, Gjerstad, Lillekvelland, Brøto, Midthun, Meland, 
GIHV Kristin Lund, Skogås, Bennæs, Frantzen. 

Vedtak: 
Førde skyttarlag tildeles LS 2017 med 39 stemmer mot 17 stemmer for Voss skyttarlag. Arrangøren 
må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i arrangøravtalen og 
tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende støtte til LS for 
perioden 2011 – 2020. 

 

Sak 5: Handlingsplan for feltskyting   

Bakgrunnen for denne drøfting er følgende vedtak i Norges Skytterstyre i sak 106/2011: 

Det settes ned en arbeidsgruppe som utarbeider utkast til ”Handlingsplan for feltskyting” innen 15. 
mars 2012. Arbeidsgruppen gis følgende mandat for sitt arbeid: 

1) Hvordan øke interessen for feltskyting, derav mulige strategier og tiltak for å øke stevnetilbud 
og deltakelse.  

2) Se på hvordan eventuell innføring av kaliber 5,56 kan påvirke feltskytingen i DFS.  

Arbeidsgruppens sammensetning: Ann Kristin Aarskog Vikhagen (leder), Bjarne Muri og Anders 
Metveit. 

Grunnet stort arbeidsomfang og tidspress ble arbeidsgruppens mandat ved oppstart redusert til kun 
å skulle omfatte utredning og vurdering av punkt 1.  

For å framskaffe grunnlagsinformasjon gjennomførte arbeidsgruppen (heretter benevnt Feltutvalget) 
en spørreundersøkelse om feltskyting i DFS. Det var meget god respons på undersøkelsen, slik at 
feltutvalget kunne gjøres sin vurdering og bygge sin innstilling på et solid bakgrunnsmateriale.  

Utvalgets utkast til handlingsplan er sendt samlagene for uttalelse høsten 2012. Det er mottatt 
skriftlig svar fra 7 samlag. Generelt støtter samlagene opp om utkast til handlingsplan, men 
tilbakemeldingene inneholder også noen nye innspill, samt at betydningen av enkelte tiltak er 
poengtert spesielt. 

Drøfting  
Administrasjonen vil innledningsvis gi stor ros til Feltutvalget for et grundig og kvalitativt godt arbeid. 
Med nesten 1500 respondenter i spørreundersøkelsen er analysegrunnlaget som handlingsplanen er 
fundamentert på godt forankret blant DFS sine skyttere og tillitsvalgte.  

DFS har vedtatt en Langtidsplan som går fram til 2016. Det vil derfor være naturlig at en 
handlingsplan for feltskyting blir en delplan underlagt denne, og at den gis en utforming som er 
identisk med langtidsplanens oppbygging. Det skal derfor i denne behandling kun vedtas 
satsingsområder og tiltak, og det er deretter Norges Skytterstyre og Generalsekretæren som er 
ansvarlig for gjennomføring av tiltakene.  



 

 

Basert på utkast til handlingsplan fra Feltutvalget og samlagenes innspill foreslås følgende 
satsingsområder for å styrke feltskytingene: 

Holdningsskapende arbeid 
Redusert deltakelse og et lavere antall stevner kan i seg selv gi grobunn for at positive holdninger til 
feltskyting svekkes. For å snu denne trenden må det skapes motivasjon for disse øvelsene, så vel 
blant arrangører som skyttere. Her ligger det en svært stor utfordring ved at både skyttere og 
tillitsvalgte i skytterlag og samlag er for lite bevisst sine rolle som tilretteleggere for blant annet 
innskyting. Feltskyting gir på en helt annen måte enn baneskyting muligheter for bredden i DFS, og 
dette må formidles som noe positivt og særegent for feltskyting.  

Arrangement 
Uten et skikkelig stevnetilbud kan ikke feltskytingen styrkes. Det er mange utfordringer knyttet til 
dette, og man må her se etter akseptable alternativer som gjør det mer attraktivt og overkommelig å 
arrangere feltstevner. Det er viktig med et godt nok stevnetilbud lokalt, derfor må tiltak og 
mekanismer som motiverer for‐ og styrker stevnetilbudet utnyttes.  

Opplæring 
Et godt tilbud om opplæring er en nøkkelfaktor for å få med flere feltskyttere. Dagens 
instruktøropplæring kvalifiserer i god grad til å gi grunnleggende opplæring til nye skyttere. Det 
gjenstår imidlertid mye for at instruktørutdanningen skal gi en fullverdig utdanning for å være 
feltinstruktør. Dette forhold må styrkes for å øke samlagenes evne til å arrangere feltkurs etc. for sine 
skyttere. 

Kraftsamle om feltskyting 
For å posisjonere feltskytingen sterkere i DFS kan det måtte gjøres betydelige grep som påvirker eller 
endrer dagens feltskyting slik vi tradisjonelt kjenner øvelsen. Nødvendige grep vil i denne 
sammenheng kunne påvirke og/eller begrense litt den øvrige aktivitet, men samtidig vil dette kunne 
være helt nødvendig om man vil prioritere opp feltskytingen.  

Stang og felthurtig 
Stang‐ og felthurtigskyting er øvelser som er særlig populære på LS. Det øvrige stevnetilbud er relativt 
begrenset, slik at det er de færreste som satser spesielt på disse øvelser. Et bedre stevnetilbud er 
derfor den viktigste faktor for å øke oppslutningen. Det kan her tenkes at et bedre stevnetilbud der 
disse øvelsene inngår i feltstevner på sikt vil kunne bidra til å styrke den samlede deltakelse i felt.  

Handlingsplan for feltskyting sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2013. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Handlingsplan feltskyting vedtas som en delplan underlagt Langtidsplan 2012 – 2016. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Oddbjørn Meland redegjorde. 

Vedtak: 
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt. 



 

 

Sak 6: Forslag om å flytte klasse 1 fra 200m til 100m  

Geir H. Stølen, Kvinesdal skytterlag fremmer gjennom Vest‐Agder skyttersamlag forslag om at klasse 
1 flyttes fra 200 m til 100 m. Forslaget inneholder videre en beskrivelse om at skyttere i denne 
klassen fritt kan velge mellom kaliber .22 og 6,5mm, og om at de skal delta i finfelt. Forslaget er 
enstemmig støttet av Vest‐Agder skyttersamlags ombudsmøte. 

Forslagsstilleren begrunner forslaget med et ønske om å rekruttere flere foreldre. Det er for mange 
nybegynnere en for stor overgang å gå fra kaliber .22 skyting innendørs til 6,5 mm med smell og rekyl 
på 200 m utendørs. Gleden ved å skyte reduseres samtidig som kostnadene øker. Det kan da lett bli 
til at både barn og foreldre forsvinner.  

Ved de regionale seminarene de to siste år har tema voksenrekruttering blitt drøftet. En 
oppsummering av gruppediskusjoner viser at Nord Norge og Midt Norge landsdeler ønsker å utvide 
aspirantklassen slik at den omfatter alle aldersgrupper. De øvrige landsdeler ønsker i stedet å flytte 
klasse 1 til 100 m. 

Drøfting  
Voksenrekruttering er et satsingsområde i Langtidsplan 2012 – 2016, med en målsetning om 3 % 
økning av antallet skyttere som er 18 år og eldre. Ett av tiltakene i Langtidsplanen for å nå denne 
målsetningen er å vurdere klassestruktur og program, noe dette forslaget tar tak i.  

Sett ut fra et rent rekrutteringsperspektiv synes betingelsene for voksenrekruttering å være vesentlig 
bedre med et skyteprogram på 100 m framfor på 2/300 m. Forslagsstillerens argumenter om en mer 
naturlig og enklere overgang fra innendørs‐ til utendørsskyting støttes. Det samme gjelder for 
synspunktene om kostnadsreduksjoner, og om det å skyte med et våpen med mindre smell og rekyl. I 
denne sammenheng vil ikke minst muligheten for å benytte skytterlagets utlånsvåpen i kaliber .22 
være en viktig kostnadsreduserende faktor. Trolig vil tilrettelegging for rekruttering av hele familier 
også bli bedre når hele familien kan ligge side ved side på samme standplass. Muligens vil i tillegg en 
litt enklere skive på 100 m sammenliknet med 2/300 m gi en mer positiv opplevelse gjennom om økt 
oppfatning av mestring. 

I feltskyting bør en flytting av klasse 1 til 100 m gi den naturlige konsekvens at klassen skyter finfelt. 
Dette vil samtidig være en enklere innfallsport til feltskytingen enn dagens ordning der voksne 
nybegynnere må starte rett på grovfelt.  

Stang‐ og felthurtigskyting krever grovkaliber, et kaliber det antas at ikke alle skytterne vil benytte 
når kaliber .22 er tillatt. Klasse 1 må likevel, på lik linje med klasse Junior, kunne få skyte disse 
øvelsene med grovkaliber om de ønsker å prøve seg.  

Det er vesentlig at klasse 1 er en trivselsklasse. Klassesettingskrav er i denne sammenheng en viktig 
faktor for å lykkes med en voksenrekrutteringsklasse. Her må vektingen mellom behovet for å ha 
tilstrekkelig skyteferdighet til å beherske neste nivå ses opp mot breddefilosofien der de beste 
gjennom klassesettingen rykker opp for å utjevne nivåforskjellene i klassen. Det er flere forhold som 
tilsier at det bør være et relativt høyt krav til opprykk fra klassen. For gruppen med foreldre vil det 
være uheldig om de må anskaffe våpen til eget bruk samtidig som de ønsker å prioritere kjøp av 
våpen til barna. Derfor bør opprykkskravet være så høyt at voksne nybegynnere med normal 
læringskurve og deltakelse i stevner kan holde seg i klasse 1 og konkurrere med lagsvåpen i kaliber 
.22 over noen år. Videre vil det være gunstig om skytter kan benytte tid til å bli aktive i klasse 1 før 



 

 

opprykk, noe som trolig øker muligheten for at de fortsetter etterpå. Et klassesettingskrav så høyt 
som 248 synes relevant for å oppnå disse effekter.  

Uten at det foreslås i denne omgang kan man også tenke seg at klasse 1 skal være en klasse der det 
ikke er krav om opprykk. De som ønsker seg videre må melde seg opp i en høyere klasse frivillig. 
Videre kan det også på sikt være et alternativ om skyttere i klasse 1 alternativt kan velge klasse 2 fra 
stevne til stevne, noe som i tilfellet gir en mer uoversiktlig klassestruktur. Dagens klasse 2 program 
ble for øvrig benyttet av klasse 1 fram til og med 2006.  

Det har vært synspunkter om at det er generelt dårligere kapasitet på 100 m sammenliknet med 2/300 
m. Dette argument bør imidlertid ikke være av avgjørende betydning for å flytte klasse 1 til 100 m om 
man ser et økt rekrutteringspotensial blant voksne. Generelt anses kapasiteten tilstrekkelig, men det 
kan nok bli til at man må skyte med noen flere lag på 100 m, og at man slik sett får økt skjevhet mellom 
belastningen på 100 og 2/300 m. Dette bør likevel være noe organisasjonen kan akseptere så lenge 
rekrutteringen øker!  

Det kan videre tenkes at noen voksne nybegynnere får en opplevelse av å være feilplassert når deres 
jevnaldrende er på 2/300 m. Videre vil nok også de som ikke har egne barn som skyter på 100 m ha 
mindre tilhørighet til det som foregår her. Samtidig er voksenrekruttering ungdomsutvalgenes 
oppgave, og det vil forenkle arbeidet betraktelig når alle som faller inn under denne gruppen er samlet 
på ett sted.  

Drøfting i DFSU: 
DFSU ser positivt på alle tiltak som kan styrke voksenrekrutteringen. Utvalget diskuterte i tillegg 
relativt omfattende effekter av å utvide aspirantklasse til også å omfatte voksne nybegynnere, der 
skytterne ble gitt en fleksibel ordning slik at de kunne velge mellom aspirantklassen og klasse 1 fra 
stevne til stevne. Utvalget endte imidlertid opp med å støtte administrasjonens forslag, men da som 
en prøveordning i to år. Utvalget vil deretter benytte erfaringene fra prøveordningen til en helhetlig 
vurdering av klassestrukturen for voksne nybegynnere. Ref. Langtidsplan pkt. 7.4.  

DFSU sin anbefaling: 
DFSU støtter administrasjonens forslag med et tillegg om at endringen gjøres som en prøveordning 
for 2014 – 2015. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

1. Klasse 1 skyter fra sesongen 2014 baneskyting på 100 m og deltar i finfelt. I baneskytingen 
benyttes skyteprogram som for klasse Rekrutt og Eldre Rekrutt med de samme skytetider. 
Klassen har ikke eget mesterskap, men kan i åpne stevner skyte omgang frivillig.  

2. Alle godkjente kaliber og våpen i DFS kan benyttes, inklusive våpen godkjent kun for 
ungdomsklassene.  

3. Norges Skytterstyre fastsetter endelig reglement for klasse 1 og klassesettingskrav til opprykk 
iht. gjeldende praksis.  

 



 

 

Olav Johan Lystad foreslo et tillegg som punkt 4: 
4. Endringene gjøres som en prøveordning for årene 2014 og 2015. 

Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland, Ivarrud, Skaug og Knutsen stemte for administrasjonens forslag, mens 
Lystad stemte for Lystads forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Heidi Skaug redegjorde.   

Oslo skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
Saken utsettes og sees i sammenheng med en totalgjennomgang av klassestruktur og 
skyteprogrammer i DFS.  Dette skal legges fram for Skyttertinget innen 2016.  

Følgende hadde ordet: Lillekvelland, Vaaje. 

Vedtak: 
Oslo skyttersamlags forslag ble vedtatt med 45 stemmer mot 11 stemmer. 

 

Sak 7: Forslag om å flytte klasse V65 fra 100m til 200m 

Uttrøndelag skyttersamlag fremmer forslag om at klasse V65 flytter sin baneskyting til 200/300 m. 
Skytetider foreslås som for klasse 1 – 5, med unntak av omgang som gis 2 minutter skytetid. Klassen 
benytter samme program i innendørs, men skyter fortsatt finfelt. Forslaget er vedtatt av 
ombudsmøtet med overveldende flertall.  

Samlaget begrunner forslaget med at skyttere i denne aldersgruppen er spreke og vil ikke han noen 
vansker med å skyte sitt liggende program på 200/300 m. Synsmessig vil Adlerauge kompensere for 
redusert syn og en mindre sikteblink. Mange kan fortsatt tenke seg å skyte på 200/300m, men velger 
klasse V65 for å skyte finfelt, ettersom grovfelt oppleves som litt for anstrengende/krevende. Videre 
er kapasiteten på 100m sprengt, mens det blir stadig bedre kapasitet på 200/300m. I stedet for å 
pålegge skytterlagene en kostnadskrevende utbygging av 100 m banen er det bedre å utnytte ledig 
kapasitet på 200/300 m.  

Skyttertinget 2006 stemte over et tilsvarende forslag om å flytte klasse V65 fra 100 – 200 m. 
Forslaget fikk kun 3 stemmer.  

Drøfting 
Faglig støttes synspunktene om at skyttere med alder til klasse V65 normalt vil kunne gjennomføre 
sin baneskyting på 200/300 m uproblematisk. Særlig vil bruk av Adlerauge kompensere for‐/utjevne 
aldersrelatert synsreduksjoner for denne aldersgruppen skyttere.  

Kapasiteten på baner rundt omkring varierer. Argumentet om at det er en gjennomgående 
underkapasitet på 100 m sammenliknet med 200/300 m støttes, men på åpne stevner anses ikke 
dette på generelt grunnlag å være en vesentlig utfordring. Om man må skyte med ett til to lag ekstra 
på 100 m bør arrangører flest kunne akseptere dette. Imidlertid er belastningen på 100 m vesentlig 



 

 

større ved mesterskap med finaler til slutt, der det er mange klasser som skal kåre sine mestere. I 
denne sammenheng vil det å flytte en klasse til 200/300 m bare være en viss avlastning, ettersom 
man bør etterstrebe å kåre kun én mester av gangen.  

Skyttertingets votering i 2006 viser med tydelighet at organisasjonen ønsker at klasse V65 skal skyte 
sin baneskyting på 100 m. I ettertid er imidlertid Adlerauge blitt tillatt brukt i klassen, noe som endrer 
den faglige vurderingen av dette i positiv retning mht. mestringsevne ved å skyte på 200/300 m. Det 
viktigste argumentet som taler i mot å endre dagens regler er imidlertid de miljømessige påvirkninger 
dette vil gi. Det er stor integrering og sosialisering mellom skyttere i klasse V65 og V73, noe som 
garantert vil bli vesentlig mindre om klassene skal skyte på forskjellige hold. Det er heller ikke grunn 
til å tro at klasse V65 på 2/300m i vil finne sosial tilhørighet med skyttere i klasse V55, ettersom dette 
er en klasse der mange jevnaldrende fortsatt skyter i klasse 2 – 5.  

Iht. langtidsplan skal det innen 2016 gjennomføres en vurdering av program og klassestruktur med 
formål om er å øke rekrutteringen. Uavhengig av dette er det mottatt et forslag om å flytte klasse 1 
fra 200/300 m til 100 m, som skal behandles av Skyttertinget 2013. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Dagens program i baneskyting for klasse V65 beholdes. 
 
Heidi Skaug foreslo følgende: 
Klasse V65 flytter sin baneskyting fra 100 m til 200/300 m fra 1.1.2014. 

Avstemming: 
Skaug, Knutsen, Lystad og Gjerstad stemte for Skaug sitt forslag, mens Vaaje, Ivarrud og Meland 
stemte for administrasjonens forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Skaug sitt forslag vedtas. 

Jens Sverre Knutsen redegjorde, og fremmet på vegne av Norges Skytterstyre forslag om å utsette 
saken på samme grunnlag som sak 6. 

Vedtak: 
Saken utsettes. Enstemmig vedtatt.  

 

 

 

 

 



 

 

Sak 8: Forslag om endring av premieringsregler i DFS 

I dagens regelverk er det tillatt med premiering på 25‐skudd, såfremt det benyttes gjenstandspremier 
for minst 1/3 av deltakerne. Det er ikke åpnet for pengepremiering på 25‐skudd. Dette ble diskutert 
på Skyttertinget i 2009, og det var nettopp breddetanken og det faktum at det statistisk er flere som 
får premier når premieringen deles i to grupper som var utslagsgivende for Skyttertingets 
enstemmige vedtak i 2009. 

Nordmør skyttersamlag og Fosen skyttersamlag fremmet to uavhengige forslag til Skyttertinget 2012 
(sak 9) angående pengepremieringssystemet i bane‐ og innendørsskyting i DFS. Saken ble vedtatt 
utsatt og oversendt Rådgivende utvalg for ytterligere utredning. 

Rådgivende utvalg har ferdigbehandlet saken, og konkludert med at det kan være verd å prøve en 
endring av premieringssystemet lik forslaget til Nordmør, hvor arrangører kan velge om de vil benytte 
premiering på 15‐ og 10‐skudd (2 premiegrupper) eller på 25‐skudden samlet (1 premiegruppe). 
Rådgivende utvalg foreslår at dersom det benyttes 25‐skuddspremiering i klasse R, ER og J, skal det 
være premie til halvparten av deltakerne. 

Det foreslås at ordningen gis en prøvetid på 2 år fra 01.01.14. 

Drøfting 
Intensjonen med dagens premiesystem er at ved å premiere 15‐ og 10‐skudd hver for seg, vil 
statistisk sett flere skyttere få premie, noe som anses å være motiverende for skyttere flest. Dette 
samsvarer med den breddefilosofien vi har i DFS. Samtidig vil det fortsatt være de beste på hele 
programmet som normalt vil ende opp med mest premier.  

Ved at det skilles på 15‐skudds – og 10‐skudd premiering slik som i dag, sørger man også for at 
skytterne får motivasjon for å fullføre 25‐skudden, selv om man skulle ha mislyktes på 15‐skudden.  

Begge de to innsendte forslagene til Skyttertinget i 2012 har imidlertid bakgrunn i noen uheldige 
konsekvenser ved 15‐ og 10‐skudds premiering, der skyttere har fått topplasseringer i mesterskapet, 
uten at de har fått pengepremier. Dette kan skje med dagens regelverk, spesielt i klasser med god 
skyting og lav deltakelse. Inntrykket er imidlertid at dette hender veldig sjelden, og må regnes som 
unntak. 

Rådgivende utvalgs forslag støtter opp om Nordmør sitt forslag, men ser også de uheldige 
konsekvensene med at færre skyttere får pengepremier ved dette forslaget. Utvalgets forslag om at 
ungdomsklassene skal premieres med 50% ved bruk av 25‐skuddspremiering ansees derfor som et 
godt virkemiddel for å hindre dette. Dette bør også vurderes for de øvrige klassene om 25‐
skuddspremiering vedtas.  

Konklusjon 
Administrasjonen er fortsatt av den oppfatning at dagens premiesystem fungerer tilfredsstillende, og 
at skytterne stort sett er fornøyde med regelverket. I et hvert premiesystem vil det kunne 
forekomme uheldige forhold og konsekvenser. Nettopp av den grunn er det viktig å holde fokus på 
organisasjonens grunnleggende prinsipper om at vi er og skal være en breddeorganisasjon. Med 
dette i tankene ønsker administrasjonen å beholde dagens regelverk. 

 



 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Dagens regelverk for premiering beholdes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Henning Ivarrud redegjorde. 

Nordmør skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
For baneskyting og innendørsskyting skal arrangørene premiere: 15 skudd sammenlagt og 10 skudd (2 
premiegrupper).  Dersom arrangør nytter gjenstandspremier for hele den 1/3 som premieres eller 
gavepremier til deler av de som premieres, kan det nyttes premiegruppe på samlet 25 skudd.  I 
feltskyting premieres hovedskytingen samlet. 

Følgende hadde ordet: Krogstad, Hårstad, Fiskum 

Vedtak: 
Nordmør skyttersamlags forslag ble vedtatt med 30 stemmer mot 26 stemmer for Norges Skytterstyres 
innstilling. 

 

Sak 9: Forslag om endring i regelverk for samlagsskyting kl. R/ER/J  

Drammen skyttersamlag har sendt forslag om endring i regelverket for lagskyting R/ER/J. Forslaget 
går på at de ønsker å endre reglementet slik at det alle samlag må stille med minst en Rekrutt på 
laget. 

Begrunnelsen bak forslaget er at enkelte samlag ikke ønsker å ta med en rekrutt på laget på grunn av 
usikkerheten/ vanskelighetsgraden rundt det å skulle skyte med kal 22 i forhold til 6.5mm. Drammen 
foreslår også å åpne for at en Eldre rekrutt kan erstatte Rekrutten på laget ved å benytte kal.22. 

Drøfting 
Gjennomføringen av samlagsskytingen for ungdomsskytterne vil administrasjonen drøfte prinsipielt 
med flere sider ut over det Drammen skyttersamlag legger opp til.  

En ordning som Drammen skyttersamlag foreslår, der alle samlag må stille med en Rekrutt på laget 
kan i første omgang virke som en bra ide. Spesielt for de samlagene som har forholdsvis gode 
skyttere i alle klasser. Men for alle de samlagene som i dag sliter med å stille lag i samlagsskytingen, 
og kanskje ikke har gode skyttere i alle klasser, kan dette utvilsomt virke negativt. 

På samlagsskytingene på LS de siste tre årene det vært henholdsvis 9, 13 og 2 rekrutter som har skutt 
samlagsskyting. Når man ser på deltakelsen i klasse rekrutt på LS, så stiller hvert samlag med 
gjennomsnittlig 6 rekrutter, mens 11 av samlagene hadde 2 eller færre deltakere å velge mellom. 6 
samlag hadde ikke en eneste rekrutt på LS.  



 

 

Et annet moment som må tas med er også at hvis man ser på det beste resultatet oppnådd i klasse 
rekrutt fra hvert samlag, så varierer dette ifra 237 til 250 poeng. Det kan da stilles spørsmål om det er 
riktig å sette en rekrutt til å representere samlaget, når ferdighetsnivået varierer så mye.  

Administrasjonen ser heller ikke at forslaget er riktig i forhold til anerkjente barneidrettsprinsipper. Å 
innføre et system hvor rekrutter på 12 og 13 år må representere samlaget på Landsskytterstevnet, 
kan utvilsomt være belastende for de som blir uttatt, og kanskje heller ikke lykkes med skytingen. 

Administrasjonen mener, når denne saken nå er satt på dagsorden, at hele systemet for 
samlagsskytingen for ungdomsskytterne burde endres. Samlagenes ungdomsutvalg bruker i dag 
svært mye ressurser på uttaksskytinger som neppe bidrar til flere rekrutteringsskyttere i samlagene. 
Kanskje tvert i mot, da denne oppmerksomheten på uttaksskytinger går ut over et generelt 
rekrutteringsarbeid i samlagene. Vi er også kjent med at det flere steder har blitt konflikter i samlag i 
forbindelse med uttaksprinsipper og uttak.  

De første årene med samlagsskyting på LS, ble 25 skudden til samlagenes beste skyttere summert 
sammen til et samlagslag, og utgjorde samlagsskytingen. Fra 1975 har det vært samlagene selv som 
har tatt ut laget, med en egen samlagsskyting under stevnet. Samlagsskytingen på LS samler mange 
skyttere og publikum, og er et av høydepunktene på Landsskytterstevnet, så det er således gode 
argumenter for å opprettholde dagens konkurranseform. Administrasjonen vil imidlertid endre på 
uttaket til konkurransen. Administrasjonen mener et system på lik linje med den som nå er på 
lagskytingen på Landsskytterstevnet for klasse 3. – 5. burde vært innført også i ungdomsklassene. Der 
er det hvert skytterlags tre beste skyttere på LS som skal representere samlaget.  

Med en tilsvarende ordning for samlagsskyting for rekrutt/junior, kan de to beste i klasse Rekrutt 
eller Eldre Rekrutt, og de to beste Juniorene på innledende 25‐skudd, skyte samlagsskytingen for sitt 
samlag. Da ville ingen Rekrutter være ekskludert på forhånd, og det ville være spenning igjennom 
hele LS om hvem som skulle representere samlaget. Samlagene kan med en slik ordning få frigjort 
ressurser til å legge best mulig til rette for aktivitet i samlaget, og ikke bruke tid på laguttak.  

Administrasjonene støtter således ikke Drammen sitt forslag slik det foreligger, men ønsker heller å 
endre uttaket av skytterne. På den måten ekskluderes likevel ikke klasse Rekrutt fra å delta, om de er 
blant samlagets to beste skyttere på innledende skyting. 

Det er selvfølgelig noen som vil hevde motargumenter til en slik ordning. Blant annet kan det menes 
at det er en ”dobbel straff” for samlagets antatt beste skytter, om han/hun skulle mislykkes på 
innledende skyting og derfor heller ikke får delta på samlagslaget. Administrasjonen mener slike 
argumenter ikke er tungtveiende i denne debatten. Det er viktig at konkurransen ikke gjøres mer 
høytidelig enn den bør være for ungdomsskytterne, slik erfaringene fra lagskytingen i seniorklassene 
viser.  

De beste samlagene vil sikkert også hevde at dette kan gjøre det vanskeligere for dem å hevde seg, 
om ikke de antatt beste gjør det godt på innledende skyting. Igjen mener administrasjonen at dette 
ikke er noe viktig argument, da den foreslåtte gjennomføringsformen åpner for at flere samlag har 
muligheter for å gjøre det godt i konkurransen. Det vil nok uansett være slik at det er de beste 
samlagene med størst bredde, som har størst forutsetninger til å bli blant de beste samlagene.  

DFSU har behandlet saken, og anbefaler følgende:  
DFSU støtter prinsippene i administrasjonens forslag til vedtak for en ny gjennomføring av 
samlagsskytingen for ungdomsklassene fra og med år 2014. 



 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Drammen skyttersamlags forslag om at alle samlag må stille med en skytter fra klasse rekrutt på 
samlagsskytingen for ungdomsklassene innføres ikke. 

Fra og med år 2014 gjøres følgende endring i samlagsskytingen for ungdomsklassene på 
Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevnene: 

Det foretas ikke uttak av skyttere til samlagsskyting for ungdomsklassene i samlagene. Uttaket av 
samlagslaget skjer ved at man benytter resultatene på innledende 25‐skudd på det aktuelle stevnet 
som uttaksgrunnlag. De to beste skytterne i klasse R/ER, og de to beste skytterne Juniorklassen, 
utgjør samlagets lag på samlagsskytingen. Norges Skytterstyre gis, med disse hovedprinsipper som 
utgangspunkt, i oppdrag å endre regelverket i Skytterbokas kapittel 11.  

Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Dagens regelverk for samlagsskyting i klasse R/ER/J opprettholdes. 

Avstemming: 
Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, Meland og Knutsen stemte for Gjerstad til forslag, mens Lystad 
stemte for administrasjonens forlag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Gjerstad sitt forslag vedtas. 

Jan Åge Gjerstad redegjorde. 

Vedtak:  
Norges Skytterstyres innstilling ble vedtatt med 54 stemmer mot 2 stemmer. 

 

Sak 10: Forslag om endring av dopingbestemmelser klasse 2 og V55 

Hedmark skyttersamlag har sendt forslag til Skyttertinget 2013 om at klasse 2 og klasse V55 ikke skal 
fritas fra Dopingreglementet i regelverkets punkt 15.200 § 2. Slik regelverket er nå er klasse aspirant, 
rekrutt, eldre rekrutt, 1,2, V55, V65 og V73 unntatt fra kravet om forbud mot bruk av betablokker i 
konkurranser utenom lagsplan.  

Solør skyttersamlag fremmet tilsvarende forslag i 2012 (sak 9), men saken ble da ikke 
realitetsbehandlet p.g.a. at det kun var et år siden dopingreglementet til DFS ble vedtatt. 

Hedmark skyttersamlag begrunner sitt forslag med at de ønsker at klasse 2 og klasse V55 blir 

”rene” klasser slik at det blir mer rettferdige konkurranser. De viser også til at skyttere i klasse 2 og 
V55 nå kan velge å skyte i Åpen klasse, om de av helsemessige grunner må benytte betablokker. 

Drøfting 
Administrasjonen vil drøfte situasjonen for klasse 2 og V55 hver for seg, og begynner med klasse V55. 



 

 

Klasse V55 har siden den ble innført på Skyttertinget i 1990 vært en klasse som har fått stor 
deltakelse og prestisje i DFS. Klassen har i likhet med de eldre veteranklassene hatt unntak fra 
dopingreglementet, men skyttere i klasse V55 som har vært kvalifisert for finaler i klasse 2‐5/V55 i 
feltmesterskap har vært omfattet av samme dopingreglement som klasse 3‐5. Dette har medført 
eksempler på skyttere som har kunne deltatt i finaler i feltmesterskap for klasse V55, men som på 
grunn av at de har benyttet betablokker har blitt strøket av finalelister for klasse 2‐5/V55. 

Med innføring av Åpen klasse har skyttere som benytter betablokker i V55 få et alternativt tilbud som 
Hedmark viser til. Administrasjonen er her enige med Hedmark, og mener også at reglementet blir 
forenklet ved at skyttere i V55 som må benytte betablokker ikke lenger skal tillates å skyte i klasse 
V55. Alle skyttere i klasse V55 vil således automatisk ha rett til å skyte finale i felt klasse 2‐5/V55. 
Sportslig sett vil det som Hedmark argumenterer bli mer rettferdig ved at ingen tillates å benytte 
betablokk i klasse V55.  

I følge Folkehelseinstituttet antas at mellom 5 – 10 % i aldersgruppen av skyttere i klasse V55 må 
benytte betablokker i medisinsk sammenheng. Det vil i så fall bety at mange skyttere i klasse V55 må 
gå over til Åpen klasse om nytt reglement vedtas i tråd med Hedmark sitt forslag. Dette kan 
selvfølgelig få et uheldig utslag, ved at skyttere da føler at de ikke får være med i det miljøet de i dag 
liker godt i klasse V55, og som også gir dem rett til finaleskyting.  

Administrasjonen mener likevel at de sportslige argumentene er viktigere, og at Åpen klasse vil være 
et godt tilbud som alternativ til å skyte i V55. Enda har få skyttere benyttet seg av tilbudet om å skyte 
i Åpen klasse, og det hadde vært ønskelig om flere ville benytte seg av dette tilbudet. Jo flere som blir 
med i Åpen klasse, jo mer attraktivt vil det også være å delta i klassen. En innføring av et forbud mot 
betablokker i klasse V55, bør således gi et tilsig av nye skyttere til Åpen klasse. 

Klasse 2 i sin nåværende form ble innført fra 2007, etter at ny klasse 1 ble innført med kun liggende 
skyting. Administrasjonen mener i likhet med klasse V55 at også denne klassen skal innskjerpes slik at 
det ikke gis anledning til å benytte betablokker. Her gjelder samme argumentasjon i forhold til finaler 
i feltskyting som for klasse V55. Nytt i 2013 er det også at det skal arrangeres finaler for klasse 2 i 
baneskyting, og med den økende prestisje det medfører bør også et forbud mot betablokker 
innføres.   

Generelt gjelder både for klasse V55 og for klasse 2 at reglementet vil bli i tråd med vedtaket på 
Skyttertinget 2011 om sportslige fordeler ved bruk av betablokkere. Der ble juniorskyttere omfattet 
av dopingreglementet med argumentasjon om at skyttere som skyter liggende og knestående i større 
grad vil ha sportslig fordel ved bruk av betablokk, enn skyttere som bare skyter liggende. Det ble da 
også gitt åpning for at skyttere i aspirant, rekrutt og eldre rekrutt som skyter kun liggende, kan 
benytte betablokker etter medisinsk behov på samme måte som skyttere i klasse 1, V65 og V73. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Ordlyden i unntaksbestemmelsene i regelverkets punkt 15.200 § 2 endres til følgende: 

Dersom betablokker er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som bare er åpne 
for ett skytterlags medlemmer, og heller ikke for en skytter i klassene aspirant, rekrutt, eldre rekrutt, 
klasse 1, V65 og V73. 



 

 

Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning opprettholdes. 

Avstemming: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Ivarrud, Skaug, Gjerstad, Meland, Lystad og 
Lund stemte for, mens Knutsen og Vaaje stemte for Knutsen sitt forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Heidi Skaug redegjorde. 

Nordfjord skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
Saken utsettes 

Følgende hadde ordet: Jens Sverre Knutsen, Reksten, Brøto. 

Vedtak:  
Saken utsettes. Enstemmig vedtatt. 

 

Sak 11: Forslag om endring av bestemmelser for alkohol og rusmidler 

Drammen skyttersamlag har sendt følgende forslag til behandling på Skyttertinget 2013:  

Nytt punkt i Skytterboka 15.100 angående Generelle straffebestemmelser § 2 Straffebelagte 
handlinger underpunkt f, gjeldende alkohol og rusmidler: 

f, Påvirket av alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller trening.  

Dagens tekst er følgende: 

f, Påvirket av alkohol og/eller rusmidler tilsvarende en alkoholkonsentrasjon i blodet på mer enn 0,2 
promille under konkurranse eller trening  

Drammen skyttersamlag begrunner sitt forslag med at det må være nulltoleranse for alkohol og 
andre rusmidler under trening og konkurranser i DFS regi. De mener at dagens reglement ikke 
harmonerer med dette. 

Drøfting 
Dagens reglement i 15.100 hvor det ble satt en promillegrense på 0,2 for å kunne straffe skyttere 
under trening og konkurranser, ble innført i forbindelse med gjennomgangen av dopingreglementet 
på Skyttertinget i 2009 (sak 6). Før 2009 var formuleringen i nærheten av den Drammen 
skyttersamlag nå foreslår, nemlig at det var straffbart med ”bruk av alkohol eller rusmidler under 
konkurranse eller trening.”  

Begrunnelsen for å innføre en promillegrense på 0,2 i 2009, var at dette var i samsvar med grensen 
for tillatt bilkjøring. I forbindelse med eventuelle tester av skyttere er dette i likhet med bilførere et 
nivå som er testbart innenfor normale feilmarginer. Ved en promille på 0,2 eller mer kan man således 



 

 

fastslå med sikkerhet at skytteren har inntatt drikke eller annet som primært benyttes til beruselse. 
Grensen på 0,2 var således satt fordi det var en kjent grense i forbindelse med bilkjøring, hvor også 
debatten om feilmarginer kommer når det drøftes om en promillegrense burde være på 0,0.  

Administrasjonen er imidlertid enig med Drammen skyttersamlag i at det må være en klar 
nulltoleranse for alkohol i forbindelse med bruk av skytevåpen. Reglementet burde nok her generelt 
ha vært tydeligere, men samtidig er det viktig at man i straffereglementet er mest mulig presis i 
forhold til hva som er testbart og innenfor kjente feilmarginer. Dette medfører at administrasjonen 
mener det er riktig at nåværende formulering opprettholdes i straffereglementet. I forbindelse med 
avtalen som ble inngått med Antidoping Norge i 2010, har de for øvrig nå også mulighet til å teste 
skyttere med hensyn til alkohol med den gitte promillegrensen på 0,2.  

I Skytterbokas punkt 8.117 står det at ”Åpenbart berusede eller påvirkede personer, det være seg 
skyttere, arrangører eller tilskuere, skal vises bort fra baneområdet”. I motsetning til Drammen 
skyttersamlag, som foreslår en endring i straffereglementet, mener administrasjonen at man heller 
bør være ”strammere i språket” under punkt 8.117. Dette for å klargjøre nulltoleransen av alkohol og 
rusmidler blant skyttere.  

Administrasjonen foreslår således at Skytterbokas punkt 8.117 får følgende overskrift og ordlyd: 

8.117 Alkohol, rusmidler og doping 
Det er ikke tillatt for skyttere å benytte alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller trening. 
Åpenbart berusede arrangører eller tilskuere skal vises bort fra skytebanebaneområdet. Det vises for 
øvrig til straffebestemmelser og dopingbestemmelser i kapittel 15. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Skytterbokas regelverk i punkt 8.117 gis følgende overskrift og ordlyd:  

8.117 Alkohol, rusmidler og doping 
Det er ikke tillatt for skyttere å benytte alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller trening. 
Åpenbart berusede arrangører eller tilskuere skal vises bort fra skytebanebaneområdet. Det vises for 
øvrig til straffebestemmelser og dopingbestemmelser i kapittel 15. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Henning Ivarrud redegjorde. 

Vedtak: 
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

 



 

 

Sak 12: Forslag om flytting av tidspunkt for klassesetting  

Solør skyttersamlag foreslår å endre tidspunkt for klassesetting til 1/11 hvert år. Begrunnelsen er 
først og fremst cuper/karuseller i innendørsskyting, som går både før og etter nyttår. Dette skaper 
problemer for de skyttere som skifter klasser. 

Samme forslag er behandlet på Skyttertinget flere ganger, senest i 2009. Forslaget ble den gang 
nedstemt med 31 mot 24 stemmer. 

Drøfting 
Tidspunkt for innendørssesongen er veldig variabel rundt om i landet. Mens man i enkelte deler av 
landet starter allerede i oktober med hovedtyngden av stevner i november, er det andre steder i 
landet som først starter med 15m‐stevner etter nyttår. Likevel er det nok slik at i de fleste delene av 
landet vil det være stevner innendørs både før og etter nyttår. Dette kan selvsagt skape problemer 
for de samlagene som har cuper og karuseller innendørs. Cuper og karuseller kan ha mye positivt ved 
seg. Det skaper engasjement, og det kan skape aktivitet blant skyttere. 

Både ungdoms‐ og veteranklassene i DFS er aldersbestemte. Ved å ha klassesetting 1/1 blir dette 
veldig ryddig. Da vil man tilhøre den klassen man har alder for det året, ikke året etter. Med Solørs 
forslag vil en 63 åring som har bursdag i desember bli V65‐skytter 1. november samme år. Dette er 
ikke noe avgjørende argument, men det vil bidra til å komplisere klassesettingen for de 
aldersbestemte klasser. 

Rent teknisk kan man med det nye medlemssystemet til DFS kjøre klassesetting når det måtte være 
ønskelig i løpet av året. Det er derfor ingen tekniske utfordringer med å kjøre klassesetting for hele 
organisasjonen 1/11, slik som forslagsstilleren ønsker. Valget av denne datoen er begrunnet i at 
skytterlagene på denne tiden skal ha levert årsmelding. Det er imidlertid noen utfordringer knyttet til 
å kjøre klassesetting 1/11: 

 Flere steder i landet er det vanlig å begynne innendørssesongen med stevner alt i oktober. 
Skal man først endre dato for klassesetting, vil det være ønskelig å få med hele 
innendørssesongen. Det er trolig lite aktuelt å sette som krav at det ikke kan arrangeres 
stevner før 1/11, og det er umulig å ha klassesetting før 1/11 på grunn av frist for årsrapport 
og det faktum at det arrangeres banestevner til langt ut i september. 

 Skyttere som skal rykke opp i klasser med nye skytestillinger bruker ofte høsten og tiden fram 
til nyttår på å trene inn nye skytestillinger. Man kan selvsagt si at man burde startet tidligere 
med dette, men realitetene er nok slik at de fleste skyttere starter for sent. Nå vet vi at det er 
et ganske stort frafall i forbindelse med at skyttere må lære seg nye skytestillinger. Muligens 
mister vi disse uansett, men ved å endre datoen for klassesetting vil trolig dette forsterkes. 
Det vil trolig også til en viss grad gå utover deltakelsen på innendørsstevner i november og 
desember.  

Når det gjelder problematikken med cuper og karuseller som Solør peker på, bør det være mulig å 
finne lokale løsninger på dette. 

Konklusjon 
Administrasjonen kan ikke se at det har kommet inn vesentlige nye momenter i saken etter 2009. Vi 
velger derfor å konkludere med det samme som sist; at klassesettingen bør foretas 1/1 hvert år. 



 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Dagens regelverk for tidspunkt for klassesetting opprettholdes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Heidi Skaug redegjorde. 

Solør skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
Klassesetting skjer 01.11 hvert år.  Aldersbestemte klasser følger kalenderåret, men endrer klasse 2 
måneder tidligere (01.11). 

Følgende hadde ordet: Lønhøiden. 

Vedtak:  
Norges Skytterstyres forslag ble vedtatt med 40 stemmer mot 16 stemmer for Solør skyttersamlags 
forslag. 

 

Sak 13: Søknad om overgang til annet skyttersamlag  

Heilhornet skytterlag i Vefsn skyttersamlag søker om overgang til Namdal skyttersamlag. 

Bakgrunnen for søknaden er at Heilhornet skytterlag geografisk ligger langt unna de øvrige skytterlag 
i Vefsn. I søknaden blir dette eksemplifisert ved at med en reisetid på ca. 2 timer rekker skytterne fra 
Heilhornet bare til de to nærmeste skytterlagene i Vefsn. På samme tid kan skytterne nå samtlige lag 
i Namdal skyttersamlag, og vil således få mye kortere veg til flere stevner og viktige arrangementer.  

Søknad om overgang til annet skyttersamlag tilsier i praksis endring av samlagsgrenser. Endring av 
samlagsgrenser skal godkjennes av Skyttertinget, jfr. grunnreglenes § 1‐6. 

Begge skyttersamlag støtter søknaden.  

Drøfting 
Administrasjonen har stor forståelse for Heilhornet skytterlags ønske og motivering for en logisk og 
praktisk endring av skytterlagets samlags‐tilhørighet, og vektlegger i hovedsak de rent geografiske og 
praktiske forhold for å gi lagets skyttere og tillitsvalgte kortere reisevei til stevner, møter og kurs. De 
vil også få tilgang på langt flere stevner innen rimelig reisetid, noe som gir grunnlag for økt aktivitet.  

Vefsn og Namdal skyttersamlag støtter enstemmig opp under søknaden fra Heilhornet skytterlag. 
Vefsn skyttersamlag nevner i sin uttale at det burde bli enklere å gjennomføre justering av 
samlagsgrenser, gjennom at Norges Skytterstyre får delegert myndighet til å godkjenne justeringer. 
Dette er en sak som kan bli tatt opp i forbindelse med pågående gjennomgang av framtidas DFS. 

 



 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Heilhornet skytterlag overføres fra Vefsn skyttersamlag til Namdal skyttersamlag med virkning fra 1. 
januar 2014 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Henning Ivarrud redegjorde. 

Følgende hadde ordet: Skogås. 

Vedtak:  
Norges Skytterstyres innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Sak 14: Krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater til sentrale utvalg 

Hedmark, Nordfjord og Namdal skyttersamlag har foreslått at valgkomiteen skal gjøre en større 
presentasjon av kandidatene til sentrale verv. De foreslår følgende: 
 
” Valgkomiteen sender sammen med innstillingene ut en presentasjon av alle kandidater som er 
foreslått til verv sentralt i organisasjonen. Denne presentasjonen bør si noe om kandidatenes 
utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. ” 

Drøfting 
Administrasjonen er ikke uenig i forslagsstillerne, men mener likevel det må finnes en avveining mot 
hvor mye arbeid valgkomiteen skal pålegges i forbindelse med sin innstilling. En skriftlig presentasjon 
av alle kandidater er svært omfattende, om dette skal gjelde til alle verv. Administrasjonen ser heller 
ikke at det er verken nødvendig eller hensiktsmessig.  

Valgkomiteen gjør selvfølgelig gode vurderinger av de kandidater de mener er best egnet til å inneha 
de ulike vervene. Det utelukker imidlertid ikke at de bør legge frem CV, spesielt når det er valg til de 
viktigste sentrale vervene. Dette er da også i en viss utstrekning gjort tidligere, særlig i forbindelse 
med valg til president. Administrasjonen mener her det kan foretas et skille mellom Norges 
Skytterstyre/DFSU og øvrige valg, da det er vesentlig for Skyttertinget å få seg forelagt sentral 
informasjon om personer som skal bekle organisasjonens viktigste verv.  

Administrasjonen vil på denne bakgrunn foreslå en ny setning i regelverkets 1.700, § 7–3, angående 
valgkomiteen. Der føyes det til en setning hvor valgkomiteen pålegges å gi en skriftlig presentasjon av 
eventuelle nye kandidater til Norges Skytterstyre og DFSU. Valgkomiteen utarbeider en mal for 
presentasjon som kandidaten selv fyller ut. Dette bidrar til å sikre likebehandling av kandidatene. 

 

 



 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Siste setning i regelverkets punkt 1.700, § 7‐3, gis følgende ordlyd: 

Valgkomiteen sender sammen med innstillingene en skriftlig presentasjon av eventuelle nye 
kandidater til verv i Norges Skytterstyre og DFSU. Denne presentasjonen bør si noe om kandidatenes 
utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i fra DFS. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Oddbjørn Meland redegjorde. 

Hedmark skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
Valgkomiteen sender sammen med innstillingene en skriftlig presentasjon av eventuelle nye 
kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne presentasjonen bør si noe om kandidatenes 
utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 

Følgende hadde ordet: Hilde Lunden Lang‐Ree. 

Vedtak:  
Hedmark skyttersamlags forslag ble vedtatt med 31 stemmer mot 24 stemmer for Norges 
Skytterstyres innstilling. 

 

Sak 15: Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

I sak 14 på Skyttertinget 2002 ble følgende regelverk vedtatt for godtgjørelser til skyttertingsvalgte 
medlemmer av Norges Skytterstyre og andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer (Betegnelsen 
«Formannen» er erstattet med «Presidenten): 

”A – Styrehonorar 
Presidenten og de øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre tilstås et fast årlig 
styrehonorar. Størrelsen på styrehonoraret fastsettes av Skyttertinget. 

B – Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt oppnevnte 
utvalg og komiteer tilstås en godtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag i forbindelse 
med sitt tillitsverv. Møter eller andre pålagte oppdrag på lørdager og/eller søndager godtgjøres ikke.  

Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. Størrelsen på 
møtegodtgjørelsen fastsettes av Skyttertinget. 

C – Dekning av utgifter til reise, kost og overnatting 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt oppnevnte 
utvalg og komiteer får dekket sine utgifter til reise, kost og overnatting ved deltakelse i møter og 
andre pålagte oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv.  



 

 

Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 

Utgiftene dekkes etter bestemmelsene i Statens Reiseregulativ. 

1. Styrehonoraret fastsettes til: 

- Presidenten i Norges Skytterstyre:         kr 50.000 pr. år 

- Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre:  kr  5.000 pr. år 

2. Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til:   kr  1.200 pr. dag” 

I sak 17 på Skyttertinget 2011 ble følgende vedtatt: 
”Valgkomiteen skal hvert år fremme forslag til Skyttertinget om justering av årlig, fast styrehonorarer 
for Presidenten og øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre. Dessuten 
møtegodtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag for medlemmer av Norges Skytterstyre 
og sentrale utvalg og komiteer. Det gis ikke møtegodtgjørelse for lør/søn.” 

I sak 15 på Skyttertinget 2012 ble følgende satser vedtatt: 

- President i Norges Skytterstyre kr 75 000,‐ pr. år. 

- Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre kr 7 500,‐ pr. år 

- Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til kr 1 500,‐ pr. dag. 

 

Valgkomiteen foreslår at satsene holdes uendret for 2014. 

 

Valgkomiteen innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Satsene for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte holdes uendret for 2014. 

Follo skyttersamlag fremmet følgende tilleggsforslag:  
Kjøregodtgjørelse for medlemmer og varamedlemmer av Skytterstyre, samt medlemmer av sentrale 
verv/utvalg godgjøres med kr 2,‐/km.  Gjelder fra Skyttertinget 2013. 

Følgende hadde ordet: Hensel, Gjerstad, Gården 

Vedtak:  
Satsene for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte holdes uendret for 2014.  

Enstemmig vedtatt.  

Follo skyttersamlags tilleggsforslag ble vedtatt med 39 stemmer mot 14 stemmer. 

   



 

 

Sak 16: Budsjett for DFS 2014 

Budsjettforslaget bygger på Langtidsplan 2012 – 2016 og Skyttertingets vedtak i sak 12/2012. 

Budsjettet omfatter hele virksomheten for DFS sentralt, både det som finansieres over offentlige 
tilskuddsordninger og det som finansieres over private midler. Budsjettet for kostnader som er ment 
å finansieres ved hjelp av tilskuddsordninger er basert på vedtatt Langtidsplan 2012 – 2016. 

Prognosen for ammunisjonsbidrag er lagt under posten ”Ungdom og rekruttering”. Inntil videre 
finansierer ikke Forsvarsdepartementet (FD) tidligere ordning, slik at eventuelt ammunisjonsbidrag 
må finansieres med andre tilskudd eller ordninger som DFS måtte finne i løpet av året.  

Vi har likevel tillatt oss å føre opp halvparten som tilskudd fra FD, og tar opp en mulig endring av 
innretningen på ammunisjonsbidraget (aktivitetstilskudd på lags‐ og samlagsnivå). 

Første tallkolonne inneholder de totale budsjettallene. Tallkolonnene i det skraverte området viser 
hvordan de totale budsjettallene er dekket opp. Siste tallkolonne viser vedtatt budsjett for 2013. 

Generelt om rammebetingelsene for budsjett 2014 
Rammebetingelsene er delvis synliggjort gjennom bevilgningen over Statsbudsjettet 2013 og 
inntekter fra private midler. I tillegg har vi vært i kontakt med andre departement for om mulig kunne 
få støtte til deler av virksomheten som FD har signalisert at de ikke lenger vil støtte. Gjennomgangen 
av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle vil forhåpentligvis kunne gi større forutsigbarhet i 
hva organisasjonen kan forvente av offentlig støtte i årene framover.  

DFS søkte om drift‐ og aktivitetsstøtte for 2013 i samsvar med økonomisk prognose i Langtidsplanen. 
Samlet søknadssum var 35 millioner kroner, fordelt på kr. 19.438.000 i driftstøtte og kr. 15.562.000 i 
prosjekt/aktivitetsstøtte. 

Ved framlegging av Statsbudsjett 2013 den 8. oktober fikk DFS tildelt 25 mill. kr. av de omsøkte 35 
mill. kr. Forsvarsdepartementet ville i sin tildeling ikke gi økonomisk støtte til blant annet 
ammunisjonsbidrag og arrangement, og ved justert tildeling i november reduksjon i driftsstøtte.  
FD ga samtidig klart uttrykk for at DFS sin samfunnsrolle er viktig, men FD så det ikke lenger som sin 
oppgave å støtte denne over FD sitt budsjett. Støtten ble i forslaget konsentrert om aktiviteter som 
FD regner som relevant for Forsvarets måloppnåelse. FD ga også klar tilbakemelding om at DFS ikke 
fikk bruke offentlige midler fra FD til aktiviteter som ikke støttes. 

DFS gikk aktivt ut og ba om forståelse for at vår viktige samfunnsrolle også måtte støttes av Staten, i 
samsvar med de av Stortinget vedtatte grunnregler.  

Saken skapte et stort engasjement over hele landet, med støtteerklæringer fra over 150 ordførere og 
bred politisk støtte på Stortinget. Stortinget økte bevilgningen med 3,5 mill. kr., fra 25 til 28,5 mill. kr i 
2013. Stortinget vedtok samtidig en komitemerknad der DFS kunne disponere midlene til aktivitet og 
arrangement. DFS fikk gjennom prosessen stor anerkjennelse for vårt arbeid, og vi fikk synliggjort at 
Forsvaret og samfunnet får mye igjen for kronene som bevilges til DFS. 

Stortingets vedtatte komitemerknad er formulert slik: 

«Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet viser til Innst. 2 S 
(2012–2013) der flertallet bestående av Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet øker 
kap. 1719 post 71 med 3,5 mill. kroner utover regjeringens forslag, til aktivitetsstøtte til Det Frivillige 



 

 

Skyttervesen (DFS). Disse medlemmer er kjent med at DFS har gjennomført flere tiltak i tråd med 
komiteens merknad fra budsjettinnstillingen for 2012 for å imøtekomme Forsvarsdepartementets nye 
retningslinjer for drifts‐ og aktivitetsstøtte. Disse medlemmer er derfor tilfreds med at DFS skal tilføres kr 
3,5 mill. kroner på kap. 1719 post 71, ut over forslaget i Prop. 1 S, i økt aktivitetsstøtte i henhold til 
omsøkte aktiviteter og arrangement. 

Disse medlemmer mener videre at det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere på DFS sin rolle og 
tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig økonomisk bidrag til DFS kan 
organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer ber regjeringen om å følge opp dette og 
forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.» 

Et positivt signal ved endelig tildeling var at DFS fikk tilnærmet full uttelling på de prosjekt/aktiviteter 
som FD støtter. Dette gjør at våre poster for Ungdom/rekruttering, Utdanning, Feltskyting/ 
skifelt/skogsløp og Miljøpakken kom godt ut i 2013. Vi tar dette som et tydelig signal fra FD om hvilke 
aktiviteter som FD regner som relevante for Forsvaret, og dermed prioriteres fra deres side. Vi er 
likevel ikke enige i at ammunisjonsbidraget til ungdomsskytterne kuttes når ungdomsarbeid generelt 
synes å ha høy prioritet.  

Signalene fra FD de siste årene går også i retning av at vi må finne nye inntektskilder for å finansiere 
sentralleddets utgifter til arrangementer, inkludert Landsskytterstevnet. Forsvarets støtte i form av 
varer og tjenester til LS gjennom samarbeidsavtalen mellom DFS og Forsvaret går til år 2020, og er 
ikke en del av de årlige bevilgninger over Statsbudsjettet.  

I Stortingets spørretime 24. april i år svarte Forsvarsminister Anne‐Grete Strøm Erichsen på spørsmål 
fra Stortingsrepresentant Bjørn Lødemel (H) om mandat og sammensetning av arbeidsgruppe, samt 
status og fremdrift i prosessen med gjennomgang av DFS. Forsvarsministeren svarte blant annet 
følgende i forhold til bevilgning for 2014: «Som svar på spørsmålet må jeg bemerke angående 
budsjettet for 2014: Man sier jo ikke noe om det, men i utgangspunktet kan jeg ikke se noen stor 
grunn til å endre mye på det som har vært nivået i 2013, inntil dette arbeidet er ferdig.»  

På oppfølgingsspørsmål fra Lødemel om bevilgningen som DFS har fått i 2013 blir videreført i 2014, 
svarte Strøm Erichsen følgende: «Det er aldri sånn at man kan stå et halvt år før budsjettet legges 
frem og fortelle akkurat hva tilskuddet vil bli. Men for ikke å skape noen uro, er signalet at man først 
skal ha denne gjennomgangen, før man gjør store endringer her – hvis man gjør store endringer.» 

Det er således lite trolig at vi får økt bevilgning i 2014, i beste fall kompensasjon for lønns‐ og 
prisjustering. I den prosessen organisasjonen går inn i mener vi likevel at det er rett å søke om et 
tilskudd som dekker planlagt aktivitet i 2014.  

Drøfting 
Langtidsplanen og Skyttertingets vedtak i sak 12/2012 medfører søknad om offentlige tilskudd på kr. 
36 mill. kr. Budsjett for private midler 2013 var brutto på 30,9 mill. kr. Samlet budsjettramme var 
således på kr. 66,9 mill. kr. Det endelige budsjettet for 2013 ble på 28,5 + 34,35 = 62,85 mill. kr. 

Bevilgningene for 2013 tilsier mindre offentlige støtte i 2014. I budsjettforslaget tar vi likevel 
utgangspunkt i at langtidsplanen gir uttrykk for ønsket aktivitet i organisasjonen, og budsjettet er satt 
etter økonomisk prognose i langtidsplanen. Vi har valgt å finansiere noe av aktiviteten med andre 
offentlige tilskudd og noe private midler, slik at søknaden om offentlige støtte som legges til grunn 
for budsjettforslaget er på kr. 35 mill. kr., samme beløp som i 2013.  



 

 

Sammenlignet med tidligere år er derfor en del av avdelingenes kostnader budsjettert under private 
midler og dekkes inn av andre inntekter, så som mva‐kompensasjonen, vedtatte kontingenter for IT‐
tjenester fra skytterlagene, arrangementsavgifter og administrasjonsdelen av frifondmidlene.  

En av de store utfordringene framover er om vi skal arbeide mer aktivt med å finne nye 
inntektskilder, både i form av andre offentlig støtte og markedsinntekter. Administrasjonen har 
allerede tatt kontakt med andre departement for å selge inn våre tjenester og framfor alt vise hva vi 
kan bidra med ovenfor samfunnet for øvrig. Selv om dette er tema i gjennomgangen av DFS synes det 
nødvendig å etablere kontakt allerede nå. Dette er også i henhold til langtidsplanens intensjoner om 
100 % statlig finansiering av sentralleddets aktiviteter.  

Med utgangspunkt i klare politiske signal mener administrasjonen at vi i løpet av 2013 må starte 
kartlegging av hva DFS kan tenkes å være verdt for kommersielle aktører, men her må vi først legge 
en klar strategi for arbeidet som må gjennomgås med styret.  

Norges Skytterstyre vil på sitt desembermøte gjøre nødvendige justeringer på budsjettet i henhold til 
tilgjengelig finansiering i 2014. Skyttertinget bør derfor gi tydelige signal om eventuelt andre 
prioriteringer enn styret legger til grunn i sitt budsjettforslag.  

Planlagt virksomhet 2014 
Planlagt virksomhet i 2014 tar utgangspunkt i vårt gitte oppdrag (grunnreglene) og vedtatt 
langtidsplan. Langtidsplanen inneholder 6 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2012 – 
2016:  

 Samarbeid med Forsvaret 
 DFS rolle som samfunnsaktør 
 Ungdom og rekruttering 
 Utdanning og kompetanse 
 Arrangement‐ og anleggsutvikling 
 Organisasjon og økonomi 

 
Norges Skytterstyre har med utgangspunkt i langtidsplanen utarbeidet en detaljert tiltaksplan som 
legges til grunn for budsjettarbeidet. Denne gjennomgås på Skyttertinget. 

Planlagt virksomhet deles her mellom driftsstøtte og prosjekt/aktivitetsstøtte, slik at budsjettet får en 
klar overføringsverdi til budsjettsøknaden.  

Driftsstøtte 

1. (a) Administrasjon/økonomi: Daglig drift av Skytterkontoret, husleige og kontorkostnader, samt 
Norges Skytterstyres utgifter føres her.  
Hovedmål i langtidsplanen for administrasjon/økonomi er følgende: DFS sentralt skal være statlig 
finansiert, og ha fokus på organisasjonsutvikling sentralt for å bidra til å styrke aktiviteten i 
samlag og skytterlag. Målsetting skal blant annet nåes gjennom å tilpasse skytterstyrets og 
administrasjonens arbeid etter nåtidens krav og samfunnsutvikling.  

1.  (b) Driftstilskudd lavereorganisasjonsledd: Driftstilskuddet til skytterlagene er fjernet fra og med 
2013. Årsaken er at FD ikke støtter dette, og at skytterlagene relativt enkelt kan erstatte det 
relativt beskjedne driftstilskuddet med andre inntekter. Skyttersamlagene har i midlertid fått øket 
sitt driftstilskudd i 2013, og det satses på en ytterligere økning i 2014 dersom bevilgningene gir 



 

 

rom for det. Skyttersamlagene har ikke samme mulighet som skytterlagene til å skaffe seg andre 
inntekter enn driftstilskuddet. Landsdelskretsenes driftstilskudd holdes uendret. 

2. Skytebaner: Gi de skytterlag som trenger det juridisk og teknisk støtte til inngåelse av avtaler, 
sikkerhetsmessig vedlikehold, ombygging og nybygging samt kjøp av grunn for skytebane. Å 
kunne bistå skytterlag i reguleringssaker for å sikre tilgang på skytebaner. Med dagens vanskelige 
rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde 
eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed 
til betydelig verdiskapning i samfunnet. Selv om FD har gitt utrykk for at DFS må redusere antall 
skytebaner, mener Norges Skytterstyre at dette må reguleres av skytterlagene og frivilligheten i 
lagene. I langtidsplanen har vi lagt til grunn at det skal være en skytebane innen rimelig 
reiseavstand, for å opprettholde og styrke aktiviteten. I anleggsposten ligger også ordinære 
banebidrag og bidrag til kjøp av grunn.  

Miljøpakkemidler er fortsatt bunde midler i egen post, som administreres av anleggsavdelingen. 

3. Tillitsvalgte: Hvert år å gi alle nye tillitsvalgte grunnleggende opplæring i drift av samlag 
skytterlag. Hvert andre år å invitere alle tillitsvalgte på samlagsnivå til regionale konferanser 
(landsdelskretsvis) for oppdatering, drift og styring av aktuelt nivå samt drøfting av politiske 
spørsmål for rekruttering og drift. Innholdet i disse regionale konferansene endres fra seminar til 
seminar. Støtte samlagene praktisk og økonomisk for opplæring av instruktører, ledere og 
skyttere (ungdom) på lagsnivå. 

4. Informasjons‐ og kommunikasjonsteknologi (IKT): IKT‐avdelingens arbeid skal ha fokus på støtte, 
drift/vedlikehold og videreutvikling av IKT‐verktøy for Skytterkontorets, samlagenes og 
skytterlagenes administrative virksomhet. Herunder administrasjon av nødvendige servere for 
fillagring, nettsider og e‐post. Nytt sentralt administrasjonssystem skal videreutvikles med sikte 
på ytterligere rasjonalisering av organisasjonens arbeid. IKT‐avdelingen yter brukerstøtte og 
opplæring til samlagenes IT‐kontakter, samt brukerstøtte til skytterlagene. Samlagenes IT‐
kontakter skal primært forestå opplæring av skytterlagene, men det vil også avholdes regionale 
IT‐kurs der Skytterkontorets ansatte bidrar.  

I løpet av 2013 er målsettingen at samtlige skytterlag skal ha tatt i bruk sentralt 
administrasjonssystem, som blant annet gir komplette medlemslister som lagres sentralt.  

5. Informasjon: Drifte Norsk Skyttertidende med utgivelse av 6 nr. i 2014, med gjennomsnittlig min 
50 sider i hvert nr. Redaktøransvar for hjemmesider, oppdatering og informasjonsformidling. 
Redaktøren slutter i løpet av 2014, og det vil bli gjort en vurdering av videre drift av Norsk 
Skyttertidende i løpet av høsten 2013/vinteren 2014. 

Markedsføring gjennom fokus på informasjonsopplæring av tillitsvalgte og utvikling av 
informasjonsmateriell. Videreutvikle elektronisk dialog med aktiv bruk av Facebook og evt. 
Twitter. Etter langtidsplanen skal det utarbeides ny kommunikasjonsstrategi, som planlegges 
ferdigstilt i 2014. 

 

 

 



 

 

Prosjekt/aktivitetsstøtte: 

1. Arrangementer 
 Landsskytterstevnet (LS) i Sandnes 

‐ Ca. 5.500 deltakere, hvorav ca. 1.000 under vernepliktig alder.  
‐ Ca. 800 jenter/kvinner deltar 
‐ Aldersgruppe 11 til ca. 90 år 
‐ Baneskyting 
‐ Feltskyting 
‐ Stang og felthurtigskyting 
‐ Militært NM skyting med samme øvelser 

 
 Nordisk mesterskap  

‐ Arrangeres i Danmark 
‐ Utgiftene omfatter hovedsakelig ledere for laget og deltakernes reiseutgifter 

 
 Norgescupen i skyting  

‐ Sentralleddets utgifter i forbindelse med gjennomføring av norgescup 
‐ Rådgivning til arrangerende skytterlag 

 
 NM skifelt og skogsløp med skyting  

‐ Sentralleddets utgifter i forbindelse med norgesmesterskapene 
‐ Rådgivning til arrangerende skytterlag 

 

2. Utdanning 
 Instruktørutdanning 

‐ Skyteinstruktørkurs, nivå 1, 2 og 3 
‐ Samarbeidskurs med Heimevernet, nivå 1 og 2 
‐ Kurs direkte mot Forsvaret (eks. Garden) samt Politiet 
‐ Feltinstruktørkurs 

 
 Utdanning av tillitsvalgte 

‐ Kurs for nye tillitsvalgte 
‐ Regionale samlinger (etter‐ og videreutdanningskurs) 

 
 Støtte til underliggende organisasjonsledd 

‐ Instruktørstøtte til kurs i regi av skytterlag og samlag 
‐ Materiell (utdanning, instruksjon, brosjyrer, web‐basert etc.) 

 
 Bidrag til underliggende ledd for gjennomført prioritert kurs og opplæringstiltak  
 Administrativ og faglig støtte 

‐ Rådgiving og veiledning til underliggende organisasjonsledd 
 

3. Ungdom og rekruttering 
 Skyteskole 

‐ Skyteskolen har fokus på grunnleggende skyteteknikk, sikkerhet og holdninger 
‐ Nybegynneropplæring over minimum 5 kvelder i skytterlagene 
‐ Informasjon om DFS tilhørighet til Forsvaret  
‐ Sentralleddet står for utarbeiding og produksjon av undervisningsmateriell 

 



 

 

 Prosjekt samarbeid med skoler 
‐ Instruktørstøtte for skyteaktivitet i skoletida 
‐ Informasjon om DFS tilhørighet til Forsvaret (Hefte ”Skyting en sport for alle”) 
‐ Aktivitetsuker i sommerferien  
‐ Skolenes landskonkurranse i geværskyting 

 
 DFSU – Ungdomsutvalget i DFS 

‐ Politisk organ som organiserer ungdoms‐ og rekrutteringsarbeid sentralt 
 

 Samarbeid med HV‐ungdommen 
‐ Støtte på HV ungdomslederkurs 
‐ Tilrettelegging for øving og konkurranser 
‐ Deltakelse på sentrale HV ungdomsledermøter (informasjon om samarbeid) 

 
 Støtte til underliggende organisasjonsledd 

‐ Instruktørstøtte til kurs og ungdomssamlinger i regi av skytterlag og samlag 
‐ Materiell (utdanning, instruksjon, brosjyrer, web‐basert etc.) 
‐ Bidrag til underliggende ledd for gjennomført prioritert kurs og opplæringstiltak  
‐ Administrativ og faglig rådgivning og veiledning til underliggende organisasjonsledd 
‐ Et aktivt og landsdekkende konkurranse og aktivitetstilbud 

 
4. Felt‐ og skifeltskyting 
 Feltskyting 

‐ Bidrag til skytterlagene gjennomføring av feltmessige skytinger 
‐ Instruktørstøtte til kurs og samlinger 

 
 Skifeltskyting 

‐ Aktivitetskonkurranse 
‐ Skifeltutvalget (fordelt skifelt/skogsløp med skyting) 
‐ Regionale kurs og instruktørstøtte 

 
 Skogsløp med skyting 

‐ Aktivitetskonkurranse 
‐ Skifeltutvalget (fordelt skifelt/skogsløp med skyting) 
‐ Regionale kurs og instruktørstøtte 

 
 Sentralt aktivitetskurs 

 
 Administrativ støtte 

‐ Rådgiving til underliggende organisasjonsledd og samlagenes skifeltkontakter 
 

5. Miljøpakkeprosjektet 
Med utgangspunkt i en oppsatt 4‐års plan for miljøpakkeprosjekt søkes det om midler til to 
miljøpakkeprosjekter som er planlagt gjennomført i 2014:  
 
 Storfjord skytterlag i Troms skyttersamlag, ca. 3,5 mill. kr. 
 Flatanger skytterlag i Namdal skyttersamlag, ca. 2,2 mill kr. 
 Utredningsarbeid og administrasjon, ca. 0,5 mill. kr. 

 



 

 

Prioritering av poster i budsjettet. 
Skyttertingets mulighet til prioriteringer ligger primært i å signalisere hva som skal reduseres ved 
mindre inntekter enn forutsatt, og hvilke aktiviteter som skal prioriteres ved økte inntekter. 
Skyttertinget kan også foreslå annen finansiering, eventuelt pålegge styret å arbeide med annen 
finansiering enn DFS tradisjonelt har søkt. Her er langtidsplanens gjeldende prioriteringer tatt inn i 
saksutredningen, med noen presiseringer: 

Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 

1) Styrke kursvirksomheten retta mot Forsvarets behov. 
2) Styrke skytterkontorets IKT‐ressurser.  
3) Styrke utdanningen av tillitsvalgte og skyteinstruktører i samlag og skytterlag. 
4) Flere målrettede informasjonstiltak om Forsvarets virksomhet på DFS arrangementer.  

 
Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier:  

1) Reduksjon i miljøpakkemidler medfører færre støytiltak, og miljøeffekten forsinkes (reduksjon er 
kun aktuelt ved kutt i bundne miljøpakkemidler). Vi antar at det blir vanskelig å finne alternativ 
finansiering til denne type prosjekter. 

2) Redusere/kutte ammunisjonsbidrag, finne andre ordninger (bidrag til skyttere 20 år og yngre). 
3) Redusere ordinære banebidrag (eventuelt kutte denne ordningen) 
4) Vurdere å innføre kontingent pr. skytterlag og/eller redusere bidragsordninger til lavere org. ledd. 
5) Vurdere mulighetene for privat delfinansiering av arrangement (LS). 
6) Vurdere stillinger på Skytterkontoret (kutt av tjenester, innleie) 
 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

1. Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å vedta følgende budsjett for Det frivillige 
Skyttervesen i 2014: 

     INNTEKTER  Budsjett  Inntekter fra  Budsjett

2014 
Tilskudd 

FD
Andre 

tilskudd Pr. midler  Sum  2013
Tilskudd fra FD  33 000 000  33 000 000       33 000 000  28 500 000
Andre tilskudd  2 000 000     2 000 000    2 000 000  250 000
Omsetning salgsavdelingen  25 500 000        25 500 000  25 500 000  26 145 000
Omsetning Norsk 
Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000
Kontingent fra skytterlagene  1 816 000        1 816 000  1 816 000  1 816 000
Kompensasjoner  1 250 000        1 250 000  1 250 000  1 191 000
Arrangementsavgifter  900 000        900 000  900 000  900 000
Resultat finansposter  400 000        400 000  400 000  399 000
Andre inntekter (frifond)  300 000        300 000  300 000  1 200 000

SUM INNTEKTER  67 621 000  33 000 000 2 000 000 32 621 000  67 621 000  62 856 000

 
 
 
 



 

 

UTGIFTER OG KOSTNADER  Forslag  Dekkes av  Budsjett

2014 
Tilskudd 

FD
Andre 

tilskudd Pr. midler  Sum  2013
Administrasjon:             
Lønnskostnader  3 705 000  3 038 000 362 000 305 000  3 705 000  3 264 000
Kontorhold  3 149 000  2 865 000 0 284 000  3 149 000  3 022 000
Reiseutgifter  1 235 000  1 235 000 0 0  1 235 000  1 150 000
Sum administrajon  8 089 000  7 138 000 362 000 589 000  8 089 000  7 436 000
             
Arrangementer:             
Landsskytterstevnet  3 110 000  3 110 000 0 0  3 110 000  3 110 000
Nordisk Mesterskap  315 000  215 000 0 100 000  315 000  315 000
Norgescupen i baneskyting  120 000  0 0 120 000  120 000  120 000
NM i Skifelt og skogsløp  75 000  75 000 0 0  75 000  75 000
Sum arrangementer  3 620 000  3 400 000 0 220 000  3 620 000  3 620 000

           
Medaljer, premier, 
hedersbev.  625 000  0 0 625 000  625 000  605 000

           
Driftstilskudd lavere 
org.ledd:             
Til skyttersamlagene  1 905 000  1 905 000 0 0  1 905 000  1 331 000
Til landsdelskretsene  145 000  145 000 0 0  145 000  145 000
Sum driftstilskudd  2 050 000  2 050 000 0 0  2 050 000  1 476 000

           
Anleggsavdelingen:             
Ordinær anleggsvirksomhet  5 805 000  4 347 000 153 000 1 305 000  5 805 000  4 802 000
Miljøpakkemidlene  6 000 000  6 000 000 0 0  6 000 000  5 500 000
Sum anleggsavdelingen  11 805 000  10 347 000 153 000 1 305 000  11 805 000  10 302 000

           
Utdanningsavdelingen  3 700 000  3 435 000 265 000 0  3 700 000  3 338 000

           
Ungdom og rekruttering  2 650 000  2 430 000 220 000 0  2 650 000  2 410 000
  ‐ Ammunisjonsbidrag  2 000 000  1 000 000 1 000 000    2 000 000 

           
Felt‐ og skifeltskyting, 
skogløp  800 000  800 000 0 0  800 000  750 000

           
Informasjonsavdelingen  2 795 000  2 400 000 0 395 000  2 795 000  1 887 000

       

SUM 
ORGANISASJONSUTGIFTER  38 134 000  33 000 000 2 000 000 3 134 000  38 134 000  31 824 000

           
Kostnader salgsavdelingen  25 047 000        25 047 000  25 047 000  25 510 000
Kostnader Norsk 
Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000
Kostnader IKT‐tjenester 
lag/samlag  1 305 000        1 305 000  1 305 000  1 350 000
Øvrige kostnader  0        0  0  1 200 000

TOTALE KOSTNADER  66 941 000  33 000 000 2 000 000 31 941 000  66 941 000  62 339 000

RESULTAT  680 000  0 0 680 000  680 000  517 000

 

‐ Skytterstyret gis fullmakt til å foreta endringer i budsjett når finansiering for 2014 foreligger. 



 

 

‐ Norges Skytterstyre får for senere år fullmakt til å vedta budsjett for påfølgende år i samsvar med 
prioriteringer i Langtidsplanen, bevilgningene i Statsbudsjettet og eventuelt nye inntektskilder. 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Jan Åge Gjerstad redegjorde. 

Follo skyttersamlag fremmet forslag om nytt punkt 4:  
Norges Skytterstyre får i oppgave å finne andre økonomiske løsninger slik at pålagte kostnader på 
den enkelte skytter og skytterlag i 2013, reduseres til tilnærmet samme nivå som tidligere år.  

Følgende hadde ordet: Hensel, Krogstad, Gården, Bennæs, Fossmo, GIHV Kristin Lund. 

Vedtak:  
Norges Skytterstyres forslag punkt 1 – 3 ble enstemmig vedtatt.  

Follo skyttersamlags forslag om nytt punkt 4 ble nedstemt med 28 stemmer mot 27 stemmer for. 

 

Sak 17: Søknad om offentlig støtte 2015 

Skyttertingets behandling av budsjettsøknad offentlige midler er tradisjonelt søknad om midler fra 
Forsvarsdepartementet. Etter de siste års kamp om bevilgningene har nå Stortinget igangsatt en 
gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytning til Forsvaret, og samfunnet for øvrig, samt 
hvordan offentlig økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden.  

De nye søknadsrutinene fra Forsvarsdepartementet (FD) gjør at dagens ordning der Skyttertinget 
vedtar spesifisert budsjettsøknad ca. to år fram i tid må sies å være utdatert. De nye kriteriene er delt 
mellom drifts‐ og prosjektstøtte, der prosjektene må spesifiseres hver for seg. DFS er veldig tydelige 
på at ordningen medfører detaljstyring av organisasjonens bruk av midler, og slik sett fratar 
organisasjonen frihet til styring av tildelte midler. Satt på spissen har Skyttertingets vedtak i den 
tradisjonelle budsjettsøknaden de siste to årene vist seg å være tilnærmet verdiløs.  

Etter at DFS gjennom høringen i Stortinget tok opp det vi oppfatter som detaljstyring av DFS, har en 
samlet Utenriks‐ og forsvarskomite, unntatt Fremskrittspartiet, konkludert med at de nye retnings‐
linjene for tilskudd fra FD er tilfredsstillende: 

«Komiteens flertall, alle unntatt medlemmene fra Fremskrittspartiet, er tilfreds med den 
omleggingen som har vært gjort når det gjelder støtte til frivillige forsvarsrelaterte organisasjoner der 
driftsstøttens betydning reduseres og tildelingen av støtten er mer aktivitetsbasert.» 

Siden vi tenker å innføre en ny ordning for Skyttertingets behandling av budsjettsøknad, refereres her 
FDs tilskuddsordning til frivillige organisasjoner og virksomhet som gjelder for søknad om tilskudd i 
2014 (Kapittel 1719, post 71): 

Målet med tilskuddsordningen 
Forsvarsdepartementet ønsker å stimulere til økt kunnskap om og forståelse for norsk sikkerhets‐ og 



 

 

forsvarspolitikk, og at samfunnet bidrar til, og støtter opp under Forsvarets mål og prioriteringer. 
Organisasjoner og virksomhet som støtter opp om Forsvarets oppgaver eller bidrar til å styrke 
befolkningens kunnskap og forståelse av norsk forsvars‐ og sikkerhetspolitikk, kan søke midler over 
Forsvarsdepartementets budsjett, kapittel 1719, post 71. Tildelingen skjer etter gitte kriterier. 

Målgrupper 
Tilskuddsordningen er i hovedsak ment for medlems‐, interesse‐ og frivillige organisasjoner, og andre 
ikke‐ offentlige aktører. I praksis vil dette bety to hovedgrupper: 

 Gruppe 1: Organisasjoner og virksomhet som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert 
virksomhet. 

 Gruppe 2: Organisasjoner og virksomhet som planlegger å iverksette prosjekt som er relevant 
for Forsvaret eller norsk forsvars‐ og sikkerhetspolitikk. Dette kan være film‐ og bokprosjekter, 
utstillinger og arrangementer, medietiltak og andre aktiviteter som vil bidra til å kommunisere 
sikkerhets‐ og forsvarspolitiske temaer, eller på annen måte bidra til engasjement omkring 
Forsvaret og norsk forsvars‐ og sikkerhetspolitikk.  

Søknadsfrister 
Organisasjoner i gruppe 1 kan søke «drifts‐ og prosjektstøtte» og «annen prosjektstøtte». Drifts‐ og 
prosjektstøtte for 2014 har søknadsfrist 3. juni 2013. Annen prosjektstøtte tildeles som hovedregel to 
ganger i året, og har søknadsfrist 4. februar og 3. juni for inneværende budsjettår (2013). I særlige 
tilfeller kan departementet behandle søknader om prosjektstøtte utenom ordinære frister, dersom 
en rask avklaring er nødvendig for at prosjektet skal kunne gjennomføres. 

Gruppe 1: Drifts‐ og prosjektstøtte til organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert 
virksomhet (Gruppe 1).  

Driftsstøtte kan gis til faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. Prosjektstøtten 
knyttes til organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå organisasjonens mål. I vurderingen 
av søknadene, legger Forsvarsdepartementet stor vekt på at organisasjonene har gode 
prosjektbeskrivelser og klare mål for sin virksomhet og sine prosjekter, og at prosjektene og 
aktivitetene for øvrig faller inn under de gitte kriteriene for tildeling av tilskudd. 

Annen prosjektstøtte (Gruppe 1 og 2): Forsvarsdepartementet tildeler annen prosjektstøtte to 
ganger i året. Muligheten for å søke kun prosjektstøtte er særlig relevant for virksomheter under 
gruppe 2. Alle virksomheter som planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for Forsvaret 
eller norsk forsvars‐ og sikkerhetspolitikk kan søke. Se eksempler på prosjekter under «Målgrupper». 

Organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet (gruppe 1), kan søke støtte 
til prosjekter som ikke kunne forutsees ved søknadsfristen for drifts‐ og prosjektstøtte. 

Prosjektene det søkes støtte til må være konkrete og tidsavgrensede aktiviteter eller arrangementer, 
og falle inn under de gitte kriteriene for tilskudd. 

Kriterier 
Følgende kriterier for tildeling av støtte vektlegges: 

 Aktivitet og prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet 
 Aktivitet og prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret 
 Aktivitet og prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid 



 

 

 Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt 
 Dagsaktuelle og prioriterte saker 
 Aktivitet som fremmer forsvarsviljen og Forsvarets forankring i Norge 

 
Det er en forutsetning at prosjektene ikke dupliserer eller konkurrerer med Forsvarets egen 
virksomhet. Søknader om prosjektstøtte som fremmer samarbeid mellom forsvarsrelaterte 
organisasjoner og dermed medfører synergieffekter vil bli tillagt vekt under behandlingen. 

Generelt om vurdering av prosjektstøtte 
Prosjektstøtte vil normalt betinge en egeninnsats, med mindre en vurdering av 
prosjektet/organisasjonen tilsier noe annet. 

Prosjektstøtten skal i hovedsak benyttes til selve aktiviteten. Det vil vurderes individuelt hvorvidt 
prosjektstøtten også skal omfatte prosjektbaserte lønns‐ og driftsutgifter. Dette skal begrenses til det 
strengt nødvendige og behovene må være godt dokumentert i søknaden. 

Krav til søker 
Organisasjonene som søker støtte må være registrert i Brønnøysundregisteret. 

Søker må utarbeide målsettinger og indikatorer for måloppnåelse for aktiviteter og prosjekter det 
søkes støtte til. Det settes høye krav til realistisk ambisjonsnivå og forsvarlig forvaltning av tildelte 
midler. Videre vektlegges det god planlegging av virksomheten og at kostnadene står i forhold til 
driften/tiltakets mål og antatte effekt. Budsjett må legges frem. 

Oppfølging og kontroll 
Tilskuddsmottakere må rapportere til Forsvarsdepartementet om gjennomføring og resultater. 
Regnskap attestert av statsautorisert revisor må legges frem. Dersom midlene ikke er brukt i samsvar 
med retningslinjer, kriterier og tildeling, eller måloppnåelsen ikke ansees som tilfredsstillende, vil 
dette kunne få konsekvenser for eventuell fremtidig tildeling. 

Vi gjør oppmerksom på at Riksrevisjonen kan kontrollere at tildelte midler nyttes etter 
forutsetningene, jf. Bevilgningsreglementet § 10 og Lov om Riksrevisjonen § 12, tredje ledd. 

Evaluering 
Evaluering og utvikling av ordningen er en kontinuerlig prosess. Som en følge av dette må det 
påregnes at det kan gjøres endringer i regelverk og retningslinjer fra et budsjettår til det neste som 
kan endre prioriteringer og utfall av søknadene.  

Støtte til krigsveteranforeninger og andre 
Det kan gis begrenset støtte til andre mindre formål på bakgrunn av søknader som fortløpende 
behandles i budsjettåret. Herunder: 

 Støtte til konkrete tiltak rettet mot krigsveteraner 
 Ulike aktiviteter for veteraner generelt 
 Tiltak i forbindelse med kameratstøtte 
 Tiltak som bidrar til anerkjennelse 
 Konferanser/kurs innenfor organisasjonens vedtekter 
 Ekstraordinære utgifter (slik som informasjonsvirksomhet, bussturer, jubileum og trykking 

eller distribusjon av for eksempel bøker og brosjyrer) 
 Andre aktiviteter som Forsvaret ønsker å støtte 



 

 

 
Det skal ikke legges like strenge krav til grunn for støtte av formål som faller inn under disse 
kriteriene som for andre prosjekter som støttes over samme post. Hensikten med dette er at 
organisasjoner og foreninger, sammenslutninger og initiativtakere med svak økonomi og/eller lav 
ressurstilgang skal kunne gjennomføre aktivitet som Forsvarsdepartementet finner formålstjenlig å 
støtte. 

Drøfting 
I løpet av 2013 vil gjennomgangen av DFS forhåpentligvis avklare vårt framtidige oppdrag i forhold til 
både Forsvaret og samfunnet for øvrig, og offentlig støtte til dette. Organisasjonen trenger større 
forutsigbarhet i finansiering av våre forsvars‐ og samfunnsoppgaver. Samtidig kan gjennomgangen 
åpne muligheter for nye inntektskilder til aktiviteter som vi ønsker å videreutvikle med mindre 
offentlige tilskudd. I 2015 vil vi trolig få et budsjett med en bredere finansiering enn tilfellet er i dag. 

Siden gjennomgangen av DFS i skrivende stund ikke er kommet i gang, har vi i denne saken valgt å 
legge til grunn dagens ordning i søknad om offentlige midler 2015 – selv om vi er rimelig sikre på at 
søknadsregime og finansiering vil bli endret når vi kommer til 2015. 

Vi arbeider for tiden også med andre mulige inntektskilder, og har blant annet dialog med Justis‐ og 
beredskapsdepartementet. I 2013 samarbeider vi også med Klima‐ og forurensingsdirektoratet (KLIF) 
om etablering av nytt skytebaneregister, der KLIF bidrar med økonomisk støtte.  

Slik situasjonen er nå mener administrasjonen det er bedre å rullere økonomidelen av langtidsplanen 
på Skyttertinget. Dersom vi i framtiden må søke flere finansieringskilder, også kommersielle, vil 
denne modellen bli svært relevant og mer oversiktlig for Tinget. Skyttertinget vil da kunne komme 
med innspill til overordnede prioriteringer i god tid før styret starter sitt budsjettarbeid, som igjen 
danner grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler.  

Budsjettprosessen vil da bli slik: 

 Skyttertinget 2013 vedtar overordnede prioriteringer for budsjett 2015. 
 Skytterstyret vedtar endelig budsjett 2014. 
 Søknad om drifts‐ og aktivitetsstøtte 2015 sendes til FD ca. 1. juni 2014, med utgangspunkt i 

tingets overordnede føringer og styrets budsjett for inneværende år. 
 

Skyttertinget vil da kunne gi føringer for hvilke aktiviteter som skal prioriteres, bruk av midler på disse 
og gjennom ny budsjettmodell hvordan aktivitetene skal finansieres. For Skyttertinget kan modellen 
bidra til en mer aktiv debatt om budsjettsøknaden enn tidligere år, og de får mer reell innflytelse på 
organisasjonens prioritering og bruk av midler enn dagens situasjon. 

Planlagt virksomhet 2015 
Planlagt virksomhet i 2015 tar utgangspunkt i vårt gitte oppdrag (grunnreglene) og vedtatt 
langtidsplan. Langtidsplanen inneholder 6 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2012 – 
2016:  

 Samarbeid med Forsvaret 
 DFS rolle som samfunnsaktør 
 Ungdom og rekruttering 
 Utdanning og kompetanse 
 Arrangement‐ og anleggsutvikling 
 Organisasjon og økonomi 



 

 

 
Langtidsplanen skal rulleres på Skyttertinget 2014. I budsjettsøknaden for 2015 fokuseres det på 
noen satsingsområder som medfører vesentlig økonomisk innsats, samt våre skytebaneanlegg som er 
fundamentet for aktiviteten i DFS. Konkrete tiltak og prosjekter vil innarbeides under rullering av 
langtidsplanen.  

1. Samarbeid med Forsvaret 
DFS søker gjennom satsingsområdene i langtidsplanen å legge forholdene best mulig til rette for vårt 
virksomhetsområde.  

DFS ønsker således å styrke det forpliktende samarbeidet med Forsvaret gjennom flere utdannings‐ 
og rekrutteringstiltak samt videreutvikling av avtalene om bruk av baner/bygningsmasse. DFS har 
over flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyte‐instruktører. Vi gjennomfører også 
instruktørkurs for Hæren. DFS søker å videreutvikle samarbeidet med flere avdelinger i Forsvaret.   

DFS ønsker å styrke sitt bidrag til Forsvaret gjennom bedre utnyttelse av den skytefaglige 
spisskompetanse som innehas av mange unge skyttere i DFS i vernepliktig alder. DFS ønsker i 
langtidsplanen å se nærmere på felles kompetanseutvikling gjennom tilbud til eksempelvis HV‐
ungdomsledere og mer samarbeid med Vernepliktsverket.  

DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en strategi i 
samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og rekruttere de mest 
motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus 
fortsatt rettes mot ungdomsklassene på Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og 
regionale seminarer.  

Langtidsplanen har en målsetting om å gjøre DFS mer kjent for veteraner i Forsvaret, og vi vil i 
perioden søke mer samarbeid med veterantjenesten for å gjennom de kunne informere og eventuelt 
arrangere samlinger for veteraner der vi informerer om DFS aktiviteter.  

I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær overalt 
i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha aktive skytterlag 
som driver med holdningsskapende våpenopplæring får en økt betydning i framtidas samfunn.  

2. DFS som samfunnsaktør 
Et sentralt satsingsområde i langtidsplanen er å tydeliggjøre og synliggjøre DFS sin viktige 
samfunnsrolle mot offentlige myndigheter og politikere. Dette ble veldig synlig gjennom fjorårets 
budsjettkamp der saken skapte et stort engasjement over hele landet, med støtteerklæringer fra over 
150 ordførere og bred politisk støtte på Stortinget. Stortinget økte bevilgningen med 3,5 mill. kr., fra 
25 til 28,5 mill. kr i 2013. Stortinget vedtok samtidig en komitemerknad der DFS sin samfunnsrolle skal 
utredes: 

 «(…….) Disse medlemmer mener videre at det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere på DFS sin 
rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig økonomisk bidrag til 
DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer ber regjeringen om å følge opp 
dette og forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.» 

Arbeidet skal etter planen gjennomføres av en arbeidsgruppe/utvalg i løpet av 2013.  



 

 

DFS vil videre arbeide for å styrke vår synliggjøring og samfunnsengasjement gjennom å videreutvikle 
Landsskytterstevnet som organisasjonens flaggskip, og ha et aktivt forhold til media. Skytingens Dag 
skal revitaliseres som en arena for markedsføring av DFS som organisasjon.  

3. Ungdom og rekruttering 
Skytterstyret ønsker gjennom langtidsplanen å gjennomføre flere tiltak for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder særlig lederutvikling, aktivitetsstøtte samt kurs og samlinger for tillitsvalgte.  

De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, Forsvarsmerket, 
skolenes landskonkurranse i geværskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir støtte 
til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner til tjeneste i 
Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan informasjonen mot våre 
kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret ønsker det. I 2012 hadde DFS ca. 16 000 medlemmer 
som var 20 år eller yngre, herav ca. 25 % kvinner. 

DFS vil sterkt framheve den holdningsskapende virksomhet som ligger i bunnen for all skyte‐aktivitet. 
Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for opptreden og behandling av 
skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.  

Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv skytter i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll. Skytterstyret ønsker således å 
videreføre ordningen med ammunisjonsbidrag til skyttere som er 20 år og yngre, for å styrke 
rekrutteringen. Styret ønsker en videre dialog med FD om ordningen, også eventuelle endringer i 
innretning av ordningen. Vi har i budsjettforslaget delt støtten mellom FD og andre tilskudd.  

4. Utdanning og kompetanseutvikling 
Langtidsplanen legger opp til en satsing på kompetanseutvikling i hele organisasjonen, noe som også 
medfører et visst økonomisk løft for utdanningsavdelingen. Hovedmålet for kompetanseløftet er at 
flest mulig skyttere skal rekrutteres gjennom motiverte og kvalifiserte tillitsvalgte som tilrettelegger 
optimalt for økt aktivitet i alle DFS sine disipliner.  

Satsingen på rekruttering av instruktører og tillitsvalgte gjennom styrking av kurstilbudet er sentralt i 
den fornyingsprosessen DFS er inne i. Dette gjenspeiler seg i alle satsingsområder i langtidsplanen, 
der eksempelvis skytebanekontaktordningen er planlagt styrket med regionale skytebanekontakter 
som får ekstra opplæring og oppfølging fra kontorets anleggsavdeling. 

Organisasjonen har i 2012 innført nytt administrasjonsprogram og nye web‐løsninger som vi 
forventer oss mye av i tiden framover. For å utnytte systemene trengs det god opplæring og 
oppfølging, og her vil samlagenes IT‐kontakter bli sentrale i den videre utviklingen.  

Forutsatt at kursvirksomheten rettet mot Forsvarets behov øker som forventet, innebærer 
langtidsplanen en ekstra stilling fra 2015.  

5. Arrangement‐ og anleggsutvikling 
Landsskytterstevnet er organisasjonen sitt utstillingsvindu, og vår viktigste arena for å vise fram hva 
DFS er og står for. Gjennom tettere samarbeid med arrangør og flere utenomsportslige opplevelser 
ønsker vi å videreutvikle Landsskytterstevnet som et sportslig mønsterarrangement i DFS sin regi.  

For å heve den generelle standarden på arrangement og forhåpentligvis å gjøre disse mer attraktive 
ønsker Norges Skytterstyre å gjennomføre konkrete tiltak rettet mot videreutvikling av våre 



 

 

arrangementer. Tiltakene retter seg særlig mot framtidige TV‐konsept slik at arrangement også 
utenfor Landsskytterstevnet kan gjøres attraktive for TV‐ruta. I en framtid med muligheter for mer 
kommersiell finansiering av spesielt LS er det særdeles viktig å bli mer synlige i medieverden.  

DFS skal som del av satsingen på å bli en synligere samfunnsaktør også utvikle ny 
kommunikasjonsstrategi. Vi håper å ha denne klar i 2014, og bevisst bruke denne i vår 
arrangementsutvikling, spesielt med tanke på media.  

Skytterstyret ønsker også å rette fokus mot våre feltmessige øvelser. Skyttertinget skal i 2013 
behandle forslag til handlingsplan for feltskyting som inneholder flere konkrete tiltak for å øke 
aktiviteten. 

Skytebaner/anlegg 
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca. en tredjedel til anleggssektoren. Av disse midlene 
er 6 mill. kr. bundne til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med høyt støynivå, det såkalte 
Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet vil gå over mange år. Intensjonen med prosjektet er å verne 
eksisterende virksomhet mot avvikling som følge av skjerpede krav til støyutslipp og 
støykonsesjonsbehandling innført i 1993. Arbeidet er langsiktig og vil på sikt tilpasse støyutslipp fra 
eksisterende skyteanlegg til retningslinjene for støy i arealplanlegging (T‐1442) som følge av utførte 
støydempingstiltak gjennom Miljøpakken.  

Vi har satt opp en 4‐års plan som vil følge budsjettsøknaden. FD har gitt positive signal på en mer 
langsiktig vurdering av miljøpakkanlegg, noe som kan sikre bedre gjennomføringsevne.  

For å holde de økonomiske rammer innen anleggssektoren har Norges Skytterstyre fra januar 2012 
innført midlertidig stopp i all tildeling av ordinære banebidrag, både til nyanlegg og vedlikehold. 
Dette som følge av et etterslep i størrelsesorden 1,7 mill. til dette formål. I tillegg kommer ca. 1,5 
mill. kr i bidrag til kjøp av grunn, slik at det totale etterslepet er på ca. 3,2 mill. kr. 

DFS har store kostnader til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å 
bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Et økende press for flytting av baner vekk fra boligområder 
fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Vi ser det som særdeles viktig å 
opprettholde denne spisskompetansen.  

Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning 
å beholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning i samfunnet. Selv om FD har gitt utrykk for at DFS må redusere 
antall skytebaner, mener vi at dette må reguleres av skytterlagene og frivilligheten i lagene. I 
langtidsplanen har vi lagt til grunn at det skal være en skytebane innen rimelig reiseavstand, for å 
opprettholde og styrke aktiviteten.  

I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle skytebaner 
tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk innsats i flere år 
framover. Målsettingen i langtidsplanen er at alle skytebaneanlegg skal tilfredsstille sikkerhetskrav 
innen 2016.   

I løpet av 2013 og 2014 innføres nytt skytebaneregister som vil gi både DFS sentralt og 
skytebanekontaktene bedre oversikt på status for skytterlagenes skytebaner. Samtidig innføres en 
ordning med regionale skytebanekontakter som skal bidra til bedre oppfølging av samlagenes 
skytebanekontakter. Disse vil også bli en kompetanseressurs for Skytterkontoret.  



 

 

Elektronisk målmateriell 
Forsvaret har igangsatt innføring av elektronisk målmateriell også i feltskyting på LS. Etter 
framdriftsplanen skal nytt målmateriell for finfelt og felthurtigskyting være klart til LS 2014, stang og 
grovfelt til LS 2015. Overgangen til elektronisk målmateriell med tilhørende publikumsløsninger på LS 
vil etter foreløpige tall koste DFS i størrelsesorden 2,5 mill. kr. Kostnaden fordeles på 2014 og 2015.  

6. Organisasjon og økonomi 
Rammebetingelsene er delvis synliggjort gjennom bevilgningen over Statsbudsjettet 2013 og 
inntekter fra private midler. I tillegg har vi tatt kontakt med andre departement for om mulig å kunne 
få støtte til deler av virksomheten som FD har signalisert mindre støtte til. Til slutt vil nok 
gjennomgangen av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle forhåpentligvis gi større 
forutsigbarhet i hva organisasjonen kan forvente av offentlig støtte framover. DFS vil arbeide for 
størst mulig offentlig støtte, og kommer tilbake til Skyttertinget med eventuelle endringer av 
organiseringen.  

Som nevnt tidligere i saksutredningen vil det rimelig sikkert bli endringer i finansieringen av 
kostnadene i 2015. Dette er likevel ikke til hinder for å prioritere hvilke aktiviteter DFS skal satse på 
framover, og hvordan Skyttertinget ønsker å bruke tilgjengelige midler best mulig. Deretter må vi 
arbeide for å skaffe finansiering for å gjennomføre de ønskede aktiviteter.  

Budsjettforslaget legger prioriterte aktiviteter i langtidsplanen til grunn for budsjetteringen. Videre er 
budsjettforslaget for 2015 satt opp i samsvar med langtidsplanen, men justert litt ned med bakgrunn 
i komitémerknad og siste års bevilgning. I søknaden er det lagt til grunn kompensasjon for forventet 
lønns‐ og prisstigning, samt satt opp en årlig sum på 3 mill. kr. i tilskudd (delfinansiering) fra andre 
finansieringskilder til aktiviteter som det er ønskelig å gjennomføre. 

I budsjettsøknaden blir økonomisk prognose fra langtidsplanen lagt til grunn, slik at den samlede 
søknadssum for 2015 er 36 mill. kr. Søknaden vil da bli fordelt på ordinær søknad om drift og 
prosjektmidler. Vi vil som nevnt søke om midler fra andre finansieringskilder, inkludert andre 
departementer for de aktivitetene som FD eventuelt ikke lenger vil støtte. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

Det søkes om offentlige tilskudd på kr 36 000 000 for år 2015. Norges Skytterstyre får fullmakt til å 
tilpasse søknad til FD om drift‐ og prosjektstøtte i samsvar med retningslinjer og de føringer som blir 
gitt i langtidsplanenes økonomiske prognose. Norges Skytterstyre får videre fullmakt til å søke andre 
finansieringskilder om offentlig støtte.  

Offentlige midler ‐ justert økonomisk prognose for perioden 2013‐2016. 

Tekst  Regnskap 
31.12.12 

Budsjett 
2013 

Prognose 
2014 

Prognose 
2015 

Prognose 
2016 

INNTEKTER     

Tilskudd FD  31 200 000  29 000 000 33 000 000 33 000 000  33 500 000

Andre off. inntekter  800 000  0 0 0  0

Annen statlig finans.*    1 500 000 2 000 000  2 500 000

Annen finansiering    640 000 500 000 1 000 000  1 000 000

Sum inntekter  32 000 000  31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000
 



 

 

UTGIFTER     

Administrasjon    6 739 000 7 000 000 7 000 000  7 200 000

Arrangementer    3 235 000 3 400 000 3 400 000  3 500 000

Driftstilskudd org.ledd    2 044 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000

Anleggsavdeling     

Ordinære bidrag    5 047 000 5 000 000 5 000 000  5 250 000

Miljøpakke ***)    5 000 000 6 000 000 6 000 000  6 500 000

Utdanning    3 061 000 3 700 000 4 250 000**  4 300 000

Ungdom/rekruttering    2 035 000 2 650 000 2 650 000  2 700 000

‐ Ammunisjonsbidrag    2 130 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000

Felt‐ og skifeltskyting    607 000 800 000 800 000  900 000

Info‐/markedsføring    1 842 000 2 400 000 2 400 000  2 500 000

Andre prosjekter    100 000 500 000 500 000  250 000

Sum utgifter    31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000

Underskudd/Overskudd (‐)  0  0 0 0  0
*)   I prognosen er mulige inntekter fra statlige prosjektmidler knytt til spesielle tiltak fordelt likt på Anlegg, 

Utdanning, Ungdom/rekruttering og Info‐/markedsføring. Faktisk fordeling vil bli iht. mottatte prosjektmidler. 
**)   Det er lagt inn en ny stilling på utdanning fra 2015 forutsatt økt kursvirksomhet rettet mot Forsvaret.  
***)   Eventuelt mindre tildeling av miljøpakkemidler (bundne) får ikke konsekvens for andre poster. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 

Jan Åge Gjerstad redegjorde. 

Følgende hadde ordet: Rekkedal   

Vedtak:  
Norges Skytterstyres innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Sak 18: Gjennomgang av DFS – orientering om status 

I forbindelse med bevilgningen over Statsbudsjettet 2013 vedtok Stortinget følgende komitemerknad:  

«Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet viser til Innst. 2 
S (2012–2013) der flertallet bestående av Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet 
øker kap. 1719 post 71 med 3,5 mill. kroner utover regjeringens forslag, til aktivitetsstøtte til Det 
Frivillige Skyttervesen (DFS). Disse medlemmer er kjent med at DFS har gjennomført flere tiltak i tråd 
med komiteens merknad fra budsjettinnstillingen for 2012 for å imøtekomme 
Forsvarsdepartementets nye retningslinjer for drifts‐ og aktivitetsstøtte. Disse medlemmer er derfor 
tilfreds med at DFS skal tilføres kr 3,5 mill. kroner på kapittel 1719 post 71, ut over forslaget i Prop. 1 
S, i økt aktivitetsstøtte i henhold til omsøkte aktiviteter og arrangement. 

Disse medlemmer mener videre at det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere på DFS sin rolle og 
tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig økonomisk bidrag til DFS kan 
organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer ber regjeringen om å følge opp dette og 
forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.» 



 

 

Pressemelding 24. juli 2013:  

Arbeidsgruppe skal gjennomgå Det frivillige skyttervesens rolle overfor Forsvaret og samfunnet 

Det frivillige skyttervesen (DFS) har et omfattende samarbeid med Heimevernet og mottar årlige tilskudd fra 
Forsvarsdepartementet. Forsvarsdepartementet vil nedsette en arbeidsgruppe som blant annet skal 
gjennomgå Det frivillige skyttervesens rolle overfor Forsvaret og samfunnet forøvrig. 

‐ Vi igangsetter nå et arbeid for å se nærmere på DFS sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for 
øvrig, samt hvordan offentlig økonomiske bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden. Det er 
viktig for oss å sikre at DFS blir godt involvert i arbeidet, sier statssekretær Eirik Øwre Thorshaug i 
Forsvarsdepartementet. 

Arbeidsgruppen skal utrede mulige alternative støtteordninger, og gi en anbefaling om hvordan offentlig 
økonomisk bidrag til Det frivillige skyttervesen kan organiseres og finansieres i fremtiden. 

Gruppen vil ledes av tidligere forsvarssjef, og pensjonert general Arne Solli. Videre vil arbeidsgruppen være 
sammensatt av representanter fra Det frivillige skyttervesen, Forsvarsstaben og  
Forsvarsdepartementet. Andre relevante aktører vil ved behov delta på arbeidsgruppens møter. 

Arbeidsgruppen starter sitt arbeid høsten 2013, og vil avlegge rapport med anbefalinger i løpet av sommeren 
2014. 

‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 

Generalsekretær Jarle Tvinnereim orienterte om bakgrunn for komitemerknad og dialog med 
Forsvarsdepartementet etter nyttår om mandat og sammensetning av arbeidsgruppen. Endelig 
mandat og sammensetning er per 3. august ikke mottatt.  

Generalsekretæren orienterte samtidig om Miljødirektoratets arbeid med gjennomgang av 
retningslinjer for støy på skytebaner, samt forskriftsarbeid knyttet til avrenning fra skytebaner og 
eventuell sanering av skytebaner ved nedleggelse. I forbindelse med registrering av dagens anlegg er 
det opprettet nytt skytebaneregister under «Vk Skytterlag» i Mitt DFS. Skytterkontoret sender ut mer 
informasjon etter Landsskytterstevnet. 



 

 

Sak 19: Valg 
 
Valgkomiteens leder, Lars Johan Hereid orienterte. 

 
1.  President i Norges Skytterstyre 

Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Olav K. Vaaje. 
Olav K. Vaaje ble valgt med 54 stemmer, 1 stemme var blank.   

 
2.  Medlemmer av Norges Skytterstyre med varamedlemmer 

Østlandet 
Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Jan Åge Gjerstad. 
Jan Åge Gjerstad ble valgt med akklamasjon.  
 
Varamedlem 
Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Hilde Lunden Lang‐ Ree. 
Hilde Lunden Lang‐ Ree ble valgt med akklamasjon.  

 
Midt‐Norge 
Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Heidi Skaug. 
Heidi Skaug ble valgt med akklamasjon.  
 
Varamedlem 
Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Jan Håvard Refsethås. 
Jan Håvard Refsethås ble valgt med akklamasjon.  

 
3.  Visepresident i Norges Skytterstyre 

Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Henning Ivarrud. 
Henning Ivarrud ble valgt med 46 stemmer, 9 stemmer var blanke. 
 

 

4.  Medlemmer til ungdomsutvalget (DFSU) med varamedlemmer Norges Skytterstyre 

  Nord‐Norge 
  Medlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Ole Henry Finvåg. 

Ole Henry Finvåg ble valgt med akklamasjon.  
 

  Varamedlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Jan Fredriksen. 

Jan Fredriksen ble valgt med akklamasjon.  
 

Sørlandet 
Medlem 
 Innstilling fra valgkomiteen: Kjell Strand Hovland. 
Kjell Strand Hovland ble valgt med akklamasjon.  

 
  Varamedlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Marianne Borgen. 

Marianne Borgen ble valgt med akklamasjon.  
 



 

 

Østlandet 
Medlem 
 Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Unni Bjarkøy. 
Unni Bjarkøy ble valgt med akklamasjon.  

   
  Varamedlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Ingrid Tvedt. 

Ingrid Tvedt ble valgt med akklamasjon.  
 
5.  Leder i DFSU 

 Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Olav Johan Lystad. 
Olav Johan Lystad ble valgt med akklamasjon.  

 
6.  Nestleder i DFSU 

  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Unni Bjarkøy. 
Unni Bjarkøy ble valgt med akklamasjon.  
 

 
7.  Utvalget for skifeltskyting  
  Medlemmer 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Rolf Magne Hellevang. 

Rolf Magne Hellevang ble valgt med akklamasjon.  
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Olav Solheim. 

Olav Solheim ble valgt med akklamasjon.  
   
  Leder i skifeltutvalget 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Asmund O. Amundsen. 

Asmund O. Amundsen ble valgt med akklamasjon.  
 
  Varamedlemmer 
  Innstilling fra valgkomiteen: Olav Endre Monstad. 

 Innstilling fra valgkomiteen: Janne Kornbrekke. 
Begge ble valgt med akklamasjon.  

   
 
8.  Rådgivende utvalg 

Medlemmer   
Innstilling fra valgkomiteen: Steinar Paulsen. 

  Forslag fra Hedmark skyttersamlag på Roy Håkstad. 
Roy Håkstad ble valgt med 31 stemmer mot 24 stemmer for Steinar Paulsen.   

 
  Leder 

Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Egil Sotnakk. 
Egil Sotnakk ble valgt med akklamasjon.  

   
  Varamedlemmer 
  Varamedlem 1: Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Roy Håkstad. 

Forslag fra Valdres skyttersamlag på Tor Bjørnødegård.   
Forslag fra Ofoten skyttersamlag på Steinar Paulsen.   



 

 

Steinar Paulsen ble valgt med 42 stemmer mot 12 stemmer for Tor Bjørnødegård. En stemme 
var blank. 
 
Varamedlem 2: Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Alf Høysæter. 
Forslag fra Valdres skyttersamlag på Tor Bjørnødegård.   
Alf Høysæter ble valgt med 45 stemmer mot 10 stemmer for Tor Bjørnødegård. 
 

 
9.  Domsutvalget 
  Medlemmer 
  Innstilling fra valgkomiteen: Arnfinn Tangstad. 

Arnfinn Tangstad ble valgt med akklamasjon.  
 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Erling Melvær. 

Erling Melvær ble valgt med akklamasjon.  
     
  Leder  
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Erling Melvær. 

Erling Melvær ble valgt med akklamasjon.  
   

  Nestleder 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Asbjørn Andersen. 

Asbjørn Andersen ble valgt med akklamasjon.  
 
  Varamedlemmer  
  Varamedlem 1: Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Sidsel Lillekvelland. 
 

 Varamedlem 2: Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Svein Grønsund. 
Begge ble valgt med akklamasjon.  
 

 
10.   Appellutvalget 

  Medlemmer 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Einar Vorland. 

Einar Vorland ble valgt med akklamasjon.  
 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Thor Inge Mathisen. 

Thor Inge Mathisen ble valgt med akklamasjon.  
 
  Leder 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Einar Vorland. 

Einar Vorland ble valgt med akklamasjon.  
   
  Nestleder  
  Innstilling fra valgkomiteen: Tor Inge Mathisen. 

Tor Inge Mathisen ble valgt med akklamasjon.  
   
  Varamedlemmer 
  Varamedlem 1: Innstilling fra valgkomiteen: Jan Håkon Hensel. 



 

 

 Varamedlem 2: Innstilling fra valgkomiteen: Bjørn Bylund. 
Begge ble valgt med akklamasjon.  
 

 
11.     Representant til Norges Forsvarsforening 

  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på President i DFS. 
President i DFS ble valgt med akklamasjon.  

 
  Vararepresentant til Norges Forsvarsforening 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Heidi Skaug 

Heidi Skaug ble valgt med akklamasjon.  
 
 
12.  Representant til HVs Landsråd 

 Innstilling fra valgkomiteen (justert til en person av hvert kjønn etter krav fra Landsrådet): 
President i DFS og Heidi Skaug. 
President i DFS og Heidi Skaug ble valgt med akklamasjon.  

 
  Vararepresentant til HVs Landsråd 

 Innstilling fra valgkomiteen (justert til en person av hvert kjønn etter krav fra Landsrådet): 
Heidi Skaug og President i DFS. 
Heidi Skaug og President i DFS ble valgt med akklamasjon.  
 

 
13.   Valgkomiteen 
  Midt ‐ Norge 
  Medlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Per Gunnar Tønne. 

Per Gunnar Tønne ble valgt med akklamasjon.  
   
  Varamedlem 
  Varamedlem: Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Ola Krogstad. 

Ola Krogstad ble valgt med akklamasjon.  
 
  Vestlandet 
  Medlem 
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Bjørn Ove Aakre. 

Bjørn Ove Aakre ble valgt med akklamasjon.  
   
  Varamedlem  
  Innstilling fra valgkomiteen: Gjenvalg på Christian Rekkedal. 

Christian Rekkedal ble valgt med akklamasjon.  
 

 
14.  To representanter til å underskrive protokollen 

  Tingrepresentant fra Rana iht. turnus. 
  Tingrepresentant fra Ringerike iht. turnus. 

 
 
 



 

 

Avslutning 
 
Inge Hoff takket av etter 25 år som møteleder. 

Heidi Skaug takket for tilliten etter gjenvalg som styremedlem fra Midt‐Norge. 

Jan Åge Gjerstad takket for tilliten etter gjenvalg som styremedlem fra Østlandet. 

Henning Ivarrud takket for tilliten etter gjenvalg som visepresident. 

Olav Johan Lystad takker fot tilliten etter gjenvalg som leder i DFSU. 

Olav K. Vaaje berømmet stevneledelsen v/stevnepresident, oberst Ebbe Derås for handtering av 
krisen på stevnearenaen etter uværet, og takket også for tilliten etter gjenvalg som president i 
Norges Skytterstyre, samt ønsket alle nye tillitsvalgte velkommen. 

Deretter ble Skyttertinget avsluttet med at forsamlingen sang Nasjonalsangen.  
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